
Z A P I S N I K
XXVI (III) zajedničke sjednice vijeća Skupstine opštine Banja 

Luka odriane 28,lo.1968# godine u Viječnici 
Doma kulture

Sjednica 0е počela u 8 časova,
Predsjedava i rukovodi sjednicom predsjednik Skupšfci- 

ne opštine Živko Babić«
Zapisnik vodi radnik organa uprave Sadija Plićanić« 
Sjeanici prisusfcvujut
Poslanicii Milorad Popović^ Tasim Mešinović9 Jelena 

Ai'gan, Drago Barić, Dr« Ladislav Korcmaioš i Nadežda . asle^a.
Pomoćnik republičkog sekrefcara za opštu upravu i 

pravosudje Sokrafc Moraitv sudlja Usfcavnog suda Jugoslavije Se- 
fkefc MagiaJIić«

Predsjednik Odbora za organizaciono polifcička pitanja 
Hepubličkog vijeća Mehmedalija Tufekčić«

Savjetnik u Odboru za organizaciono polifcička pitanja 
Republičkog vijeća drug žutić«

Pomoćnik republičkog sekrefcara za unufcrašnje poslove 
Drago Dodik,

Sekretar Opšfcinskog komifceta Saveza komunista Džavid
Gunić«

Predsjednik Opšfcinske konfcrencije Socijalisfcičkog sa- 
veza radnog naroda Fikrefc Džankić«

Organizacioni sekretar Opštinskog komifceta Saveza ko- 
munista Brane Bosnić«

Predsjednik Opštinskog sindikalnog vijeća Milan Kecman«
Predsjednik Opšfcinskog odbora Saveza boraca NOR-a 

Rade Kanfcar«
Sekrofcar Opštinske konferencije socijalisfcičkog save- 

za radnog naroda Avdo Muhurdarević«
Predsjednik Oonovne privredne komore Simo Tadić«
Predsjednik Opšfcinskog suda Nail Kobašlić«
Opšfcinski Javni fcužilac Vito Gnjatić«
Opštinski Javni pravobranilac Salih Višićv i drug Dra-

go Mažar«
SJednici prisusfcvuje 79* odbornikav a odsutan Je 21

odbornik«
Najavili su izostanak sa sjednicei Boško Grozdanić, 

Ivica Jajčević, Sabahudin 03mančevićv Meho Pirolić, Teufik Ruž- 
dijić, Hašema Vehabović«

Nisu najavili izostanak sa sjednicet DragoIJub Dragić, 
Joško Gazić, Dževad Ibrahimbegovićv Ferdo Josipović, Bogdan Ale- 
ksić, Mirko Antićv Milan Grbic, Viktor Jankijevićv Dr« Vojislav 
Janković, DHago Kecmanv Vukasin Mandićv Bogdan Marčetićv Ivan 
Memon, Drago PuIJić«

Utvrdjeno Je aa postoji kvalifikaciona večina za rad
sjednice«



PredsječLnik Živko Babić prečLlaže* Da se skine s dne- 
vnog reda Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o privremenoj zabra- 
ni izgradnje garaža pod tačkom 4. dostavl^enog dnevnog reda* Da 
se proširi tacka 12  na informaciju u vezi sa cinjenicama, na os- 
novu kojiii su izrečene kazne zatvora odbornicima Opštinskog vi- 
jeća Buzadžić Rajku i Cerić Osmanu*

Da se kao dopuna stavi na dnevni red Odluka o dopuni 
Odluke o odredjivanju područja osnovnih škola*

Prijecilozi su usvojeni.
Prije početka pretresa po usvojenom dnevnom redu posta- 

vljena su slijedeća pitanja*
Odhornik Ivanić J0vo: "Zašto se i dalje kopa u rudniku 

wPetričevac”?
Odbornik Plavčić Milorad*
Da li postoji očLgovor na njegovo pitanje u vezi sa 

Jakića ulicom?
Odbornik Kiko Gvozden*
Upoznaje prisutne da u ulici Branka Radičevića posto- 

ji kompleks zemljišta koje se nalazi pod vodom koja ulazi u zg- 
rade koje se nalaze tu i postavlja pitanje poduzimanja mjera i 
rješavonje istog.

Odbornik Branko Senićs
Postavlja pitanje zapošljavanja na području naše opš- 

tine i smatra da bi trebalo o istom rasprav’ljati na jednoj od 
narednih sjednica.

Odbornik Mirko Kašljević*
Postavlja pitanje roka za izgradnju škole u Zalužanima.
Odbornik Marko Zect
"Da li će ulica V. kozarske brigade i ulica Mladena 

Stojanovića dobiti izlaz"?
Odbornik Vera Vulić*
"Ko je nadležan naplačivati stanarinu. stanarima zgra- 

de prosvjetnih radnika u selima Borkovići i Jošikove vode"?
Odbornik Lazo Pavičart
Postavlja pitanje kome su odgovorni za svoj rad šefovi 

mjesnih ureda?
Predsjednik Živko Babić*
Upozorava cdbornika da o tome može idskutovati povodom 

Izvještaja o radu organa uprave.
Odbornik Bogoljub Šukalot
Zašto se ne sprovodi Odluka o prinudnoj upravi u Komu- 

nalnom preduzeću "Tržnica"?
Predsjednik Živko Babićt
Predmet još nije okončan na sudu.
Predsjednik Živko Babić dac je djelomične očLovore 

na neka od postavljenih pitanja, dok stručne službe ne obrade 
ostalo.

U vezi sa izgradnjom škole u Zaluzanima ističe da će 
materijal za Opštinski sabor biti go£ov za 7 dana i da će se o pi- 
tanju škole u Zalužanima diskutovati na tom saboru.

U vezi sa problemima zapošljavanja* Postoji Komisija
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која priprena podatke o stanju i шјегаша koje će se poduzeti 
za rješavanje problema zapošLjavanja na nasoj opstini#

U vezi sa kopanjem u rudniLui Aktiviraće se Komisija ko- 
ja je ranije radiLa na rjesenju tog pitanja,

Zahtjev tiradjana iz uLice Ante Jakića za otvaranje 
puta pored zgrade иКгај1пе" na uLicu Braće Pavlića#

Pošto je cdbornik MiLorad PLavćić jedini na vrijeme 
dostavio pitanje isto je obradjenoi zbog česa je moguće raspra- 
vLjati na danalnjoj sjednici o tome«

IzvjestiLac po ovom pitanju je naćeLnik Sekretarijata 
za komunaLne i urbanističko-reguLacione posLove inž. VLadimir 
BarteL.

IzvjestiLac u obrazLoženju iznosi dve mogućnosti za 
izgradnju pješačke staze*

Jedno rješenje bi biLo pored "Vrtića”, a drugo pored 
zgrade "Krajine".

Pošto je kraći rok za reaLizaciju ovos pored zgrade 
"Krajine" urbanisti su se siožiLi da se izgradi pješaćka staza 
na tom dijeLu.

MiLorad PLavčići
U urbanističkom rješenju naseLja u Jakićevoj uLici, 

koje je reaiiziraia Stambena zadruga predvidjen je iziaz iz 
Jakićeve uiice na Beneševu uiicu, aii taaa nije biLa zgrada 
"Krajine". Izgradnjom ove zgrade izgradjene su garaže koje su 
zatvoriLe prostor predvidjen za iziaz na uiicu Braće PavLića.

Pitanje iziaza iz ovo^ naseija postavija se na zbo- 
rovima birača pa i po cijenu rušenja garaža.

Urbanisti treba da preaiože izuzimanje prostora na 
kojem bi se gradiio igraiište#

Miiorad Popović:
Iraaju Li stanari iziaz iz zgrade na Jakića uLicu?
Predsjednik Živko Babićt
Da Li je to pravo rješenje koje su donosiii iz Stam- 

bene zadruge, jer gradjani zahtjevaju pješaćku stazu.
Miiorad Popovići
To što oni zahtjegaju, to je stari "seijački put"*
Živko Babići
Stanari postavijaju pitanje zašto se nije postupiio po 

urbanističkom rješenju, zbog čega predlaže da se formira komi3i- 
ja koja će to ispitati.

Prijediog se usvaja i donosi sLiedećii
ZAKLJUČAKi
Imenuje se Komisija koja će ispitati situaciju i 

predLožiti najadekvatnije rješenje za izgradnju pješačke staze 
u siedećem sastavui Vojin Mitrov, BarteL inž VLadimir, SuLej- 
man Begović, Miiorad Popović, inz Josip Grsinić, inž. Josip Vi- 
dakovic.

Ukoliko je potrebno može se pozvati i predstavnik iz 
Stambene zadruge.

U daLjoj diskusiji po skraćenom zapisniku sa sjedni- 
ce Skupštine opštlne od 2.Lo.L968. godine potpredsjednik AKTE
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VUKIĆ podnosi ШРОЕМАСии 0 PITAIIJU PKLTOZA PUTillKA DO STA2JICE 
U PRDDGRADJU u kojoj obrazlaže da je održsua sastanak sa pred- 
stavnicima '’Autoprevoza" na kojem je direktor izjavioi

1. Stanica u Predgradju iia poseban tretman, a auto- 
busi na uoj liniji saobraćaju svakiii 15 minuta*

2* Nova linija na relaciji Banja Luka - Bočac uvesće 
se krajem novembra 1968, godine,

Uarko Zect
Ukoliko bi autobus na liniji za Trapiste imao skre- 

tanje kod Maltet promet bi se u tom pravcu rasteretio,
Ante Vukićt
Izgradnđa mosta u Trapistima predstavlja ozbiljno pi- 

tanje. zbog cega smo zamolili vojne organe da razmotre moguć- 
ncst izgradnje pontonskog mosta*

Obavjestavam Skupštinu da je vrlo neodgovorno što je 
u štampi rečeno da je rekonstrukcija mosta u Boccu uslijedlla 
nakon tragedije u Crnoj Gori, Postoje datumi kad je zaključeno 
da se izvrši rekonstrukcija i kad je bio sastanak Upravnog od- 
bora što dokazuje da su netačne takve izjave,

Bartel inž, Vladimir:
Za most u Bočcu nije bilo dovoljno sredstava,
Armija će vršiti rekonstrukciju mosta, s tim što bi 

se mjenjali samo neki konstruktivni elementi,
Predsjednik Živko Babićs
Stavlja primjedbu na ovakvo obeazloženje, jer je to 

isto rečeno i na prošloj sjednici zbog čega moli u svoje ime 
i u ime Skupštine da radovi na adaptaciji mosta preko rijeke 
Vrbas u Bočcu budu najprioritetniji pa makar to bilo na štetu 
drugih poslova,

Zenić Dobrivojei
Smatra da je obrazloženje "Autoprevoz" za otvaranje 

autobusne linijc do Borkovića neprihvatljivo ako se ima u vidu 
saobraćanje medjugradskih saobracaja na toj liniji, Jedini raz- 
log je u tome što je preduzeću rentabilnije da„vozi po loo put- 
nika u autobusu nego da uvodi lokalnu liniju, Žali da predstav- 
nik "Autoprevoza" iznese drugo obrazloženje,

Jovan Kfcemenovići
Otvo.ranje autobusne linije za Borkoviće postavljenoŽe kao necphodno I na ztorovima birača, pa makar cijena prevoza ila kao i u medjugradskom sacbraćaju,
Žarko Satljići
"Autoprevoz" je želio ukinuti liniju za Bistricu 

zbog ložeg puta,
Živko Babić:
Direktor "Autoprevoza’ 1 je izjavio da će povećanje ci- 

jena prevoza omogućiti početkom 1969. godine uvodjenje linije 
za Bočac i Bcrkoviće,

Ivica Paili
Moli da se opravda njegov izostanak sa prošle sjed- 
Izostanak je pravdan,
Pošto je usvojen skrućeni zapisnik sa sjednice od
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2 .1 о*1968, godin© робео је pretres ро slijedećem usvojenom
DltEVUOM Hl'DTJ

1. Prijedlog Odluke o proglejenju erozivnih područja.
2. Prijeđlog Odluke o izmjeni Odluke koja zamjenjuje 

urbanisticki plan grada Banjaluka.
j5. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o izgradnji ob- 

jekata gradjana I gradjanskih - pravnih lica.
4. Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o opntinskin admini- 

strativnim taksama.
5. Odluka o dopuni Odluke o odredjivanju područja os- 

ncvnih škola.
6. Izjvještaj o organizaciji i radu organa uprave op- 

štine Banjaluka u 1967« i 1968. godini.
7. Izvještaj o radu Sekretarijata za unutrašnje pos- 

love u 19 6 7« i 1968. godini.
8. Izvještaj o radu Opčtinskog javnog tužilaštva u 1967« 

i 1968. godini.
9. Izvještaj o radu Opštinskog suda u 1967* i 1968.

godini.
10. Izvještaj o radu Opštinskih sudija za prekršaje u 

19 6 7. i 1968. godini.
11. Izvještaj o radu Opštinskog javnog pravobranilast- 

va u 1967. i 1968. godini.
12. Informacija o činjenicama u vezi sa lzvroenim lise- 

njem slobode odbornika Vijeća radnih zajednica Vranješ Teodora
i izricanjem kazne zatvora odbornicima Opštinskog vijeća Buza- 
džić Rajka i Cerić Osmana.

AD 1)

PRIJEDLOG ODLUKE 0 PROGLASELJU EROZIVNIH PODRUČJA.
Izvjeotilac je Bartel inž. Vladimir.
U protresu po ovoj tački odbornici su učestvovali 

ovim redomt
8TAHK0 TATIĆl
Postavlja pitanje zašto je iz područja koje obuhvata 

ova Odluka iskljucena Rekavica.
BARTEL IKž. VLADIMIRI
Prilikom odredjivanja slivova, učestvovao je sa stru- 

čnim mišljenjem i inž. Lazarev»osim toga» stalo se na stanovi— 
šte da su ovi koji su navedeni u Prijedlogu Ođluke kritični.
Potok Rekavica je površinski i može se rcgulisati izgradnjom 
protoka ispod puta.

MILORAD POPOVIĆ*
Oalukom nisu obuhvaćene bušice cjele opštine nego 

samo područje grada» zbog čega ne želim prihvatiti ovakvu od— 
luku.



Svi su ovi potoci površinske vodet a taj stručnjak 
nije taš doliar stručnjak ako je tako mislio zbog oega smatram 
da je Odluka nepotpuna.

PRED3JEDNIK ŽIVKO BABIĆt
Predlaže da se prikine diskusija dok se ne donece 

karta na kojoj su prikazani svi ovi potoci.
Prijedlog je usvojen i započeo pretres po drugoj ta- 

čki dnevnog reda«
AD 2)

PRIJEDLOG ODLUKE 0 IZMJENI ODLUKE KOJA ZAMJEIŠJUJE 
URBANISTIĆKI PLAi. GEADA BANJALUKE

Izvjestilac je Bartel inž. Vladimir.
Odbornik Ivica failt Prijedlog Odluke ле prekasno do- 

stavljen, zbo^ čega nismo mogli praviti komparacije sa ranijom.
Izmjene se odnose samo na adaptacije. Da li ovu Odlu* 

ku sprovodi Urbani3tički zavod ili služba cgstina? Smatrali se 
da su usvajanjem ove Odluke riješeni svi nasi zahtjevi, jer rok 
za rješavanje je bio septembar.

BAttttL inž. VLADIMIRl
Ovaj Prijedlog Odluke iznosimo pred Skupštinu zbog rje- 

šavanja hitnih slučajeva, a to je ravedeno i u obrazloženju ove 
odluke..

PfiEDSJEDNIK ZIVKC BABIĆl
Postoje Ijudi koji još stanuju u zabranjenim zonamat 

osim toga, p«*ožhrivanje od velikog broja staanaka navodi na ne- 
ophodnost donošenja ovakve odluke. Zadatak ostaje da se radi 
na kompletnoj Odluci.

IVICA PAILt
Odrcdite rok do kojeg će se izraditi takva odluka.
ŽIVKO BABIĆt
Predlaže da rok za donošenje kompletne odluke bude 

1 5 . decembar 1968, godine.
Prijedlog se usvaja i donosi slijedećii
ZAKLJUČAKi
Jednoglasno se usvaja predložena Odluka uz napomenu 

da do l^. decembra 1968. godine mora biti gotova kompletna od- 
luka.

Zatim je načelnik Sekretarijata za inspekcijske pos- 
love Radovan Hrnjaz podnio HiFORMACIJU 0 BESPRAVNOJ IZGRADLJI 
WA TERITORIJI GR/.DA BANJALUKA U PERIODU OD 1.1. DO 1.1о.1968. 
GGDILEfe

U informaciji navodi da je bespravna izgradnja u 
naglom i apsolutno zabrinjavajućem porastu, ako se napravi kom- 
paracija u odnosu na poslednje tri godine vidi se da je bilo ut

- 1966 godini 214,
- 1967 godini 2о7 ,
- 1968 godini ( do

1. lo.) 946 slučajeva bespravno izgra-
djenih objekata.
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U toku 1968. godine izvraeno je kontrola nad 511 

objekata. Donešeno je ukupno 279 rješenga i to: o rušenju 42, 
o obustavi 15 8. i 79 rješenja za usaclasavanje.

Kajveći broj rješenja odnosi se na stambene objeLte 
ukupno 141.

Želi posebno da informiše Skupštinu o potrebi za 
donošenje zakljućka o priznavanju kao privremeni objekata, 
u duhu Odluke koja zamjenjuje urbanistički plan za sledeće 
slučajevet

- Bosanćić Boja - II Prigradski put,
- Topić Djuro - Lijcva Novoselija,
- Petrović Ljubomir - Lije Novoselija,
- Petrović Kedeljko - Klašnifc,
- Topić Ljuban, Kajkut TviLtar, Banović Mile, Škorić 

Gojko, Antonić Nedjo, B&tković Ratko, Ceko Milorad, Aleksić Ra- 
tko, Teonić Ilija. Vučić Stojko, Kajku$ Nedeljko, Miljkov^ć 
Branko, Kajkut Milorad, Jelic Slavko, Cetojević Djordjo, Šaši- 
varević Dejfviš, svi na području Jagara.

Informacija se pridvaća.
AD. 5)

PRIJEDLOG ODLUKE 0 IZt'JEKI ODLUKE 0 IZGHADNJI OBJE- 
KATA GRADJANA I GRADJANKIH - PRAVNIii LICA.

ŽARKG SABLJIĆ«
Obevješten sam da bi trebalo donijeti Odlukn kojom 

bi se odredila naknada za zemljište u društvenoj svojini.
ŽIVKO BABIĆ:
To nije vezano za ovu Odluku.
ZAKLJUGAK:
Jedno^lasno se usvaja _redložena Odluka.

AD. 4)
PRIJEDLOG ODLUKE 0 DOPUNI ODLUKE 0 OPŠTINSKIM ADMINI- 

STRATIVNIM TAKSAi-.A.
ZAKLJUČAK:
Jednoglasno bez diskusije usvaja se predložena Odluka. 

AD. 5)
ODLUKA 0 DOPUKI ODLUKE 0 ODR. DJIVANJU PODRUČJA OSKOV-

NIII ŠKOLA.
RADMILA LIČINA:
U ovoj dopuni je samo djelomična izmjena.
ŽTVKO BABIĆ:
Da li to zadovoljava gradjane i stručne organe? 
Zadovoljava.
ZAKLJUĆAK:
Jednoglasno se usvaja predložena dopuna Odluke o odre- 

djivanju područja osnovnih škola.
AD. 6)

IZVJEoTAJ 0 ORGANIZACIJI I RADU OBGANA UPRAVE OPŠTINE



BANJALUKA U 1967* i 1968, GODIRI.
IZVJESTIOCI SU RAJKO STUPAR 1 TEOPIK AFGAN*
Sekretar Skupštine opštine RAJKO STUPAR pored izvje- 

štaja koji su dostavljeni odbornicina daje sledeće uvodno iz- 
laganjet

" Izvještaj o organizaciji i radu uprave u L967« i 
1968. gcdini koji se prezentira Skupštini opštine na raznatra- 
nje Jjaa za cild da se sagleda^u organizacija i djeiatnost orga- 
na uprave u naznačenom pericdu, te da se na osnovu sagledanog 
stanja i datih ocjena odrede smjernice za rad organa uprave u 
narednom eriodu.

Iz prezcntiranog izvještaja vidljivo ле da je opštinska 
uprava u izvještajnom periodu postigla vrlo znacajne rezultate 
na poboljšanju svoje organizacije, lzmjeni strukture radnika i 
izvršenju zadataka iz svo^e nadleznosti i drugih zadataka koje 
je pred upravu postavljala Sku^ština opštine. Zadaci iz redovne 
nadležnosti organa uprave izvrsavani su na osnovu programa i pLa- 
nova rada koji se donose na početku svake kalendarske godlne i 
odnose se nai neposredno izvršavanje zakona i drugih propisa, 
pripremanje lokalnih propisa koje donosi Skupština opstine, vr- 
senje upravnog nadzora, zadataka vezanih za rad Skupštine opšti- 
ne, savjete i komisije, praćenje stanja po oblastima i izvrse- 
nje drugih zadataka od neposrednog interesa za gradjane i radne 
organizacije u našoj opštini. Pored to^a, potrebno je istaći da 
su organi uprave u pomenutom periodu bili aktivno angažovani na 
izvršenju nekoliko vrlo važnih vanrednih zadataka od vitalnog 
značaja za našu zajednicu, kao što sui zadaci na jačanju odbra- 
mbene moći naše zemlje u vezi sa dogadjajima na Bliskom Istoku 
i Cehoslovaćkom. Sprovodjenje smjernica Predsjedništva i Izvrš- 
nog komiteta Centralnog komiteta SKJ. zadaci oko upisa i naplate 
zajma za izgradnju, rekonstrukciju l modernizaciju puteva u SR 
BiH zadaci na otklanjanju posljedica od elementarnih nepogoda 
(poplave), koje su zadesile Banja Luku u mjesecu липи ove godi- 
ne. 0 svim ovim i drugim zadacima i problemima bilo je više go- 
vora u izvještaju koji je na razmatranju. Medjutim, ako bi poku- 
šao da od naprijed naznačenih zadataka izdvojim one za koje mls- 
lim da su najvazniji i da su najuspješnije izvršeni i kode su 
se službe najviše istakle na njihovom izvršenju fi izvještajnom 
periodu to je vrlo težak i nezahvalan posao, jer su svi istak- 
nuti zadaci iz domena rada uprave od značaja za opštinu i na 
njihovom ivvršenju su bili angažovani svi organi uprave. Ipak 
moram istaći da su od tih zadataka najbrojniji, najvažniji i naj- 
uspješnije izvršeni oni zadaci koji se odnose na neposredno izvr- 
šavanje zakona idrugih propisa i vršenje upravnog nadzofra i da 
su se na njihovom izvršenju najviše istakle inspekcijske službe 
i Upeava za imovinsko pravne poslove.

Isto tako, ako bi htio da istaknem najveće slabosti 
u radu organa uprave koje su bile uzrok da nismo postigli i veće 
rezuLtate u radu i bili efikasniji na izvršavanju zadataka, mo- 
rao bih reći da su toi sporost na rješavanju pojedinih predmeta 
od neposrednog interesa za gradjane, sporo uočavanje i izvrsa- 
vanje nekih zadataka od opšteg interesa za opštinu, nepotpuno i 
slabo obavještavanje javnosti o radu i problemima uprave, nedo- 
voljno organizovano pripremanje sjednica Skupštine opštine i 
praćenje provodjenja zaključaka donesenJLh na sjednicama Skupš- 
tine opštine i još uvjek nezadovoljavajući odnos prema stranka- 
ma. Od svih sLuzbi koje obavljaju poslove od neposrednog interesa 
za gradjane još uvjek je najslabije organizovana Prijemna kance- 
larija, što je imalo odredjenog uticaja na rad drugih službi i

-  8 -
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na odnos prema gradjanima. Po svim ovim slabostima bilo ле 
govora u izvđešteLju, ali to i ovom prilikom iatićem da bl ove 
pr puste što ozbiljnije shvatili i poduzeli odgovarajuće mje- 
re u cilju otklanjanja ovili slabosti.

Da bi opčtinska uprave bila sposobna da u narednom 
periodu izvrše mnogobrojne zadatke koji se pred nju postavlja- 
ju nužno je sagledati i razrgešiti nekoliko osnovnih problema 
od čijeg rješavanna će zavisiti rad organa uprave. Medju naj- 
važnije probleme i zdatake na ovom pianu sDadajus dogradnja po- 
stojeće organizacije organa uprave, poboljsanje kvalifikacione 
strukture radnika u upravi, povećanje ličnih dohodakat pbbolj- 
šanje smještaja i opreme, obezbjedjenje više dicipline i ddgo- 
vornosti u radu i odnosu prema gradjanima od strane svih star- 
ješina i raunika zaposlenih u organima uprave.

U ovoj uvodnoj riječi nemamnamjeru da predlažem pose- 
bne zaključke, jer su odgovarajući zaključci pr^dloženi u svakom 
dijelu izvještaja koji je predmet razmatranja današnje ajednice 
Skupštine opštine. Cilj ovog mog iziaganja je u tome da posebno 
dam akcenat na najvažnije probleme i zdatake koje tritira izvje- 
štaj, kako bi iri odbornici u svojcrn diskusiji posvetili dužnu 
pažnju. S toga molim odbornike da uzmu učešća u diskusijl o ovom 
izvještaju, da o postignutim rezultatima i učinjenim slabostima 
daju svoje mišljenje i prijedloge u cilju iznalaženja odgovara- 
jućih rješenja za otklanjanje postojećih slabosti i obezbjedje- 
nja uspješnijeg rada organa uprave u narednom periodu*

ZatJLm predsjednik Savjeta radne zajednice organa up- 
rave TEOFIK AFGAS iznosi ocjenu izvještaja koju je dao Savjet 
racine zajednice organa uprave Skupštine opštine Banja Luka i 
ističe slijeueće*

”Savjet radne zcjednice prima na sebe kao svoj esen- 
cijaini zadatak da zajedno sa sekreiiarom radi na što' uspješnijem 
ostvarivanju svih zadataka koji se postavljaju pred upravu.

Posebno želim istaći da bi trebalo izučiti i podržati 
ocjene i zadatke kcji su dati u izv^eštaju, a koji su vezani za 
odnos Skupštine opštine i organ uprave ( počev od strane 8 - 
posLednji pasos pod 1 . do zaključno sa poslednjim pasusom na 
strani lo u izvještaju).

Vezano sa dosadašnji rad organa uprave i za izvršava- 
nje zadataka koji su pred upravu postavljeni društvenom refor- 
mom i Smjernicama preusjedništva i Izvršnog komiteta CK SKJ du- 
žan sam cvaj audltorijum upoznati sa siijedećimt

U toku 1968. godine u skLadu sa Zakonom o prijemu 
pripravnika, - u crgan uprave primjjenc je 13 pripravnika, ! n 
sto na ime isplate Ličnih dohodaka pripravnicima angažuju 
5 *559*687 st. dinara do kraja 1968. godine.

U 1968. godini izmjenjena je i organizacija opštinske 
uprave što je uslovilo i izmjenu sistematizacije radnih mjesta 
uprave tj. si3tematizacijom radnih mjesta od 1.4.1968. godine 
povećan je broj racnika za 8 od čega samo jedno radno mjedto 
do sada nice popunjeno, što angažuje 3 *ooo.ooo st. dinara zasto 
finansijski. planom za 1968. godinu sredstva nisu obezbjedjena.

Na planu poboljšavanja rada organa uprave i stvaranje 
osnovice za što uspješnije izvršavanje zdataka koje pred upravu 
postavljaju društvena reforma 1 Smjernice - SRZ i sekretar Sku- 
pštine opstine donijeli su 1 .1 о.1968. godine novu sistematizaci- 
ju radnih mjesta.
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Po ovoj sistematiaaciji broj radnika se povećava za 

2 2. Ako bi se u ovoj godini po ovoj sistematizaciji popuniia 
samu neka najvažnija ključna mjesta (8) to bi iziskivalo 
3 ,6оо.ооо st. dinara.

Istom sistematizacijcm izmjenjen je i profil odnosno 
stepen spreme na 13 radnih mjesta. Ove izmjene su izvrsene pri- 
mjenjujuci odredbe Pravilnika o stručnoj spremi u organima up- 
rave koje ле donijela naša Bepublika. Sredstva za ove izmjene 
(2,o3Q*ooo; u ovoj godini ne bi trebalo obezbijediti, jer je ovo 
u ovoj godini teško i ostvarlti. Iz ovo^a proizilazi da bi u ovoj 
tjOdini Eebalansom budžeta organa uprave trebalo obezbijediti*

1. Za pripravnike 3*539*o87 st. dinara.
2. Za popunu 7 radnih mjesta po sistematizaciji od 1. 

4.1968. godine 3 ,ooo.ooo st. dinara.
3. Za popunu ključniii radnih mjesta po sistematizaciji 

od 1 .1 о.1968. LOdine3 »6oo.ooo st. dinara što ukupno iznosi 
14,139*687 starih dinara.

Oved iznos bi Skupština opštine trebala svoiim zaklju- 
čkom da obezbijedi kroz rebalans budžeta u ovoj godini, jer u 
protivnom ne bi se mogli isplatiti lični dohoci.

Napred sam iatakao čime su se sekretar i SHZ rukovo- 
dili donoseći novu sistematizaciju racnih mjesta po kojoj se 
broj radnika povećava za 2 2, a na 13 radnih mjesta se mijenja 
stepen spreme ( na lo radnih mjesta stepen spreme se povećava, 
a na 3 radna mjesta stepen spreme se smanjuje).

Ova sistematizacija nije prezentirana još ni Savjetu za 
organizacione i pravna pitania niti se može pristupiti raspisi- 
vanju konkursa za popunu nekih radnih mjesta po ovoj sistemati- 
zaciji, iz razloga što Sekretar i SfiZ smatraju da je neophodno 
upoznati Skupštinu odnosno da Skupština donese zaključak da će 
prilikom odredjivanja sredstava organa uprave za 1969* godinu 
pored iznosa sredstava iz 1963. godine i sredstava koji se odno- 
se na narmatan rad budzeta - obezbijediti i iznos od najmanje
60.000. 000 st. dinara na ime sređstava za lične dohotke povećanog 
brcja radnika.

Po sistematizaciji od L.lo.1968. godine potrcbno nam 
je po osnovu povećanja broja radnika 44,46o.ooo st. dinara i po 
osncvu izmjena stepena sprena 2 ,o38.ooo što ukupno po ovom osno- 
vu iznosi 54,436.ooo st. dinara.

Po sili zakona ( Zakon 0 pripravnicima) za obezbjedje- 
nje sredstava za lične dohotke pripravnika u 1969. godini potre- 
bno je 1 5 1 18o.ooo st. dinara«

Iz ovoga proizilazi da bi poskupljenje uprave u 1969» 
godini iznosilo 76*566.000 st. dinara.

Medjutim, mi predlažemo da Skupština donese zakljuoak da 
će za narednu godinu upravi za ove potrebe obezbijediti najmanje
60.000. 000 st. dinara jer očekivati je da se neće moći ni popu- 
niti sva radna mjesta u narednoj godini.

Sa ovim je bilo neophodno upoznati Skupštinu, jer se 
raspisivanju konkursa za popunu novih radnih mjesta ne može pri- 
stupiti prije nego što od Skupštine dobijemo pristanak za sred- 
stva.”

AD. 7 .
IZVJEtfTAJ 0 RADU SEKfi TARIJATA ZA UNUTRAŽNJE POSLOVE 

U 1967* i 1968. GODINI.
Izvjestilaci MAHMUT PJENIĆ*
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Načelnik Sekrct rijata za unutrašnjeposlove Skupčti- 

ne opštine Banja LukaM Mahmut Pjanić, iznosi još neke podatke 
pored onili kojl su iznešeni u materijalu koji Je dostavljen 
odbornicima u sledećem uvodnom izlaganju*

"U izvještaiju koji Je dostavljen ovoj Skupštini u 
aprilu ove g°<line i dopuni tog izvještaja koji Je najkonkret- 
nije tretirao rad i probleme službe unutrašnjih poslova u 1967* 
godini i za osam mjeseci ove godine, koji Je na dnevnom redu 
denašnje sjednioe, ukratko će зе osvrnuti na neka najaktuelnija 
pitanja koja tretira izvještaj i koja su od posebnog značaja u 
radu ove sluzbe.

Iz podataka koji su sadržani u izvještajnom periodu 
očito je vidljivo da postoji odredjeni napredak u razvoju i 
osposobljavanju organa unutrašnjih poslova, a naročito ako pos- 
matramo i uporedjujemo podatke za 9 mjeseci ove u odnosu na pro- 
šlu godinu.

Pored redovnih poslova na kojima je Sekretarijat unu- 
trašnjih poslova vršio svoju aktivnu djelatnost, kao što sui su- 
zbijanje i otkrivanje cpšteg i privrednog kriminaliteta, čuva- 
nje javnog reda i mira. poslovi oko prelaska preko državne gra- 
nice, upravni poslovi i slično, pred službu su se nametnuli izu- 
zetno odgovorni zadaci u vrijeme izbijanja 3tudentskih demostra- 
cija, a naročito u pogleđu javnog neprijateljskog istupanja pri- 
je i poslije okupacije CSR od strane članica Varčavskog pakta na 
čelu sa SSSR-om.

Neizmjerno idejno-političko jedinstvo svih gradjana 
naše zemlje, okupljenih oko Saveza komunista i druga Tita, dou- 
lo je do velikog izražaja i na našoj opštini u osudi okupacija 
čehoslovačkofc naroda, a u isto vrijeme i neizm0erne spremnosti 
za obranu naseg samoupravljačkog socijalizma ma od koga on bio 
ugrožen. Ovako jedinstvo i politička zrelost društveno-politič- 
kih organizacija i svih gradjana na našem području dobilo je 
svoju potvrdu u obračunu за manjim brojem lica koja su se javno 
nepri ateljski deklarisali odobravajući okupaciju socijalističke 
Cehoslovačke, sa želiom, da bi Rusi trebali doći i kod nas da, 
po njihovom, srede sltuaciju. Služba unutrašnjih poslova u zajed- 
nici s ostalim faktorima na ovakva neprijateljska istupanja brzoŽe i bez ikakvog kolebanja reagovala i poduzimala zakonske mjere, ako bi se zaštitile od neprijateLiskog napada tekovine naše re- 
volucije i samoupravljačkog socijalizma. Tu se ne radi samo o 
Ronjenju onih koji su se javno deklarisali svojim neprijateljskim 
istupima već i o sprećavanju neprijateljske djelatnosti, koje 
bi imalo za posljedicu dezorijentaciju naših gradjana i demobi- 
lnost u realizaciji svih aadataka vezanih za izgradnju socijaliz- 
ma i socijalističkih društvenih odnosa, a posebno u sprovodjcnju 
Smjernica Centralnog Komiteta Saveza komunista Jugoslavije. Pre- 
ventivne i reprcsivne mjere koje je služba organa nizovano spro- 
vodila onemogućile su, bar do sada, da dodjb do organizovanog 
neprijateljskog podrivanja našeg druutva. Neprijatelrjski istupi 
pojedinaca, a njih je do sada na našoj op^tini bilo lko Зо, brzo 
su žigosani u sredinama u kojima su se javili, protiv kojih je 
odmah podnešena prekršajna ili krivična prijova - već prcma tome 
u kojem su se svijetlu pojavljivali i kakva je djela počinio. 29 
je kažnjeno po sudiji za prekršaje u trajanju od 2o - 6o dana 
zatvora, protiv jednog je odmah poveden krivični postupak i osu- 
djen je na 2 godine i 6 mjeseci strogog zatvora. Nekollko ih je 
kažnjeno zatvorom od 3 - o mjeseci, a protiv jednog broja je kri- 
vični postupak u toku. Istupanja su bila različita, zbog čega su
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primjenjivane i različite aankcije« Tako na prim^er, Antunović 
Borivoje, rodjen 195o. godine, grad^evinski telmičar 22.8.1968. 
godine u Domu penzionera u Banjoj Luci, za vrijeme govora Mijal- 
ka Todorovića na mitingu u Beogradu, rekao oe* "Vidi majmuna ato 
)riča, isti je Hitler", a zatim je dođao da bi Rusi trebali do- 
ci i kod nas da "srede" stanoe, izjašnjavaijući se da on nji- 
hovl Petrović Nikola, penzionisani p.pukovnik JNA "Neka su ih 
sredili, jer oni su izdali socijaližam", a to Rusi ne daju. 
Pravilno je što su Dupčeka sklonili jer je i on takodje izdajnik 
socijaliuma", akroz to izrazavajući očito neusaglašavanje sa 
politikom naseg Centralnog komiteta SK i naše zemlge na akt oku- 
pacije i nepravdu koja Je izvršena prema čehoslovačkom narodu.

U Čitavoj ovoj situaciji služba je posebno obhatila 
pažnju i na one elemente koii su bilo kojoj formi oponirali iz- 
gradnju socijalizma i remetili socijalističke odnose kao i one 
neprijateljeke snage koji bi u datoj situaciji digli ruku protiv 
naše slobode i nezavisnosti i svega onog što je naša revolucija 
stvorila.

Pored ovog, pred službom je stajao ogroman posao na 
obezbjedjenju društvene imovine i bezbjcđnosti slobode i pravi— 
ne sigurnosti nasih građjana.

Po našim ocjenama, neprijatelj je pokušao intenzivnije 
koristiti ovakvu situaciju na planu povreua materijalne baze na- 
šeg samoupravljačkog društva, o čemu govore pođaci u pogledu 
nasrtaja na društvenu imovinu u vidu raznih kradja, a naročito
?rovalnih. 0 tome dovol^no govori pfcdatak od 1.4oo krivičnih dje- a, izvršenih u opštem i privrednom kriminalitetu za ovih 9 mje- 
seci. Ukupna šteta navedenih krivičnih djela iznosi 161,327»ooo 
s. d. Društveni sektor oštećen je za 111 miliona, a privatni za 
5>о miliona, od čega je 1о4 miliona rasvijetljeno u društvenom 
sektoru i 29 miliona u privatnom, u refcativno kratkom roku, pose- 
bno u posljednje vrijeme. Ostaie na službi i ostalim zainteresi- 
ranim organima da se rasvijetli i obešteti društveni sektor za 
još oko 7 milijuna, a tako otprilike i privatni, na čemu služba 
lntenzivnc radi i očekivati je povoljne rezultate.

To ukazuje, da u strukturi krivičnih djela napada na 
društvenu i privatnu imovinu se služba orijentisala na otkriva- 
nje onih krivičnih djela čija je materijalna i društvene opasnost 
veća jer se iz ovoga vidi, da je oko 9o% nastale štete krivičnim 
radniama rasvijetljenc. dok u strukturi krivičnih djela rasvjet- 
ljenih i nerasvjetljenih taj odnos bi dao, bez ovog podatka, 
dručiju sliku. Na primjer, od 193 provalne kradje rasvijetljeno 
je 1 2 1 , dok je nerasvjetljenih ostalo 9 3I od lo razbojničkih ra- 
svijetljeno je 9 l od 2o pnvvara rasvijetljeno je 19 I od lo palje- 
vina rasvijetljeno je 8 itd. Prema učestalim kradjama na društ- 
venoj imovini služba je poduzimala adekvatne mjere, a ciljem da 
se otkriju učinioci i sačuva imovina. Mi smo imali i takvih, po 
našem, potpuno opravdanih pitanja od strane odbornika, što se 
misli poduzeti i što poduzimati na sprećavanju i otkrivanju pr- 
ovalnih kradja na društvene objekte. Jedno takvo pitanje se od- 
nosilo i na tražnicu, u kojoj je u tri navrata izvršeno preko 
Зо provalnih kradja. Služba nije mogla dati odmah najkonkretnije 
odgovore jer je poduzimala niz mjera na raznorazne načine, da bi 
se izvršioci ili izvršilac otkrio, u čemu je i postignut uspjeh, 
a provalnik je osudjen na 4 godine stro0og zatvora.

U ovoj godini poduzimano je niz preventivnih mjera, 
a posebno na planu suzbijanja opšteg kriminaliteta, tako da smo 
u jeunom mjesecu izvodili nekolikc or^anizovanih operativnih ak- 
cija, usmjerenih na one punktcve gdje se okupljaju krimihalci i 
organizovano nastupaju u napadu na privatnu i druztvenu imovinu.
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То је, pored cstalcg, doprinijelo da je opsti kriminal u znat- 
nom opadanju, dok u jugoslavenskim i republickim okvirima on 
je u porastu. Tako na pri£jerf u ovoj godini, uporedjujući sa 
prošlom u odnosu na isti period, manje je krivicnih djela za 
388 ili za 31%* Isto tako postoji odredjeni napredak u suzbi- 
janju privrednog kriminaliteta, kako se to vidi iz izvještaja 
kojeg ste dobili sa ovu sjednicu.Ovi podaci nas ne upućuju 
na samozadovoljstvo već nas obavezuju da u daljim našim poslo- 
vima odgovornije i organizovanije, uz savremenije metode i or- 
ganizaciju, polućujemo bolje иарјеће i činimo se odgovornijim 
pred ovom Škupštinom i gradjanima.

Pojačani diverzantski nasrtaji na našu zemlju zahtjeva- 
li su od sluzbe izuzetnu budnost, u kom praveu su poduzimane 
odgovarajuće mjere. Porcd mjera resora, na vrijeme su izvršeni 
dogovori i data upozorenja odredjenim institucijama i njihovim 
rukovodiocima na cventualne mogućnosti ubacivanja diverzanata 
i na naše područje, što je imaio uticaja na mobilnost u radnim 
organizacijama i budnost prema mogućem neprljatelju*

Maročito je služba preduzimala preventivne i aruge 
mjere protivpožarne zaštite. Ргерогшса ove Skupstine obaveza- 
la je službu da preduzme niz odgovarajućlh rudnji i mjera. U 
tom pravcu izvršen je uvid po stručnim službam^ u svim radnim 
organizacijama i za jeuan veći broj radnih organizacija, po od-
fovornim rub.ovodiocima i organima upravljanja, pravilno je sag- eaana i realizlrana preporuka, a samo prema jednom manjem 
broju poduzete su odgovarajuće zakonske mjere da bi se otkloni- 
li uočeni nedostaci u smislu preventive.

Sprovodećl politiku našeg CK SKJ i stavova u Smjerni- 
cama nastojali smo sluzbu prilagodlti novim uslovima, snvataju- 
ći da ona, prije svega, mora biti tako pootavljena da odgovorl 
interesima drustva, da zaštiti đruštvenu imovinu, da učuva bez- 
ojeonost gradjana, da preventivno djeiuje, pri čemu ве naročito 
oslannala na pomoc drustvenlh organa u komuni, društveno-politi- 
čkih fcrganizacija i gradjana. Tc. saradnja u posljednje vrijeme 
bila je svestranija kod suzbijanja mololjetnlčke delikvenclje, 
na poslcvima opšteg i privrednog kriminaliteta, na sprovodje- 
nju propisa na bazl kojih gradjani ostvaruju svoja prava u pog- 
ledu prelasku preko državne granice, nedozvoljene trgovine sa 
stranom valutom, zlatom, oruzjem i sličnim, kao i u pogledu 
neosnovanog oogaćenja sa za to nadležnim orgunima i šlično.

Mada su ucinjeni značajni napori na unapredjenju slu- 
žbe. a što se ogleda u njenom ka^rovskom jačanju, cehničkoj op- 
remljenosti, kao 1 u rjesavanju materijalniu proulcma radnlka 
bliP, u posebno milicije, ipak sam dužan istačl i potcrtati ono 
što je u izvještuju istakuuto, da jos uvijek postoje znaČajne 
teškoće koje je neopnodno u narednom periodu rješavatls

1 . tehnička oprema sluzue sa s vrenenim sredstvima 
kako bi služba mogla efizasnije obavijati svoj rad,

2 . problem rjesavunja stambenih problema, a naročito 
stanovu milicije, jer uam za naredne dvije godine ostaje da ri- 
ješimo бо najkritičnijin proolema - stambenlh pitunja,

3 , stalno poboljšavanje tcadrovske strukture i sa naci- 
onalnog i sa stručnog stunovištut

4. unaliziranje i preispitivanje organizacije stanice 
milicije na području staničnlh odjeljenja - posebno u grauu - a 
posebno na Vongrauskim područjima,
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5. ćLalje produbljivanje saradn^e strućniii službi Sek- 

rctiarijata sa stručnim službama г.лјпјп i orugiii organizacija 
па poslovima suž.bijanja i otkrivanja privrednog tcriminaLiteta i 
orugib. oblika nedozvoljenih radnji.

Morajn istači. da se sve vise na sastancima unutar koLe- 
ktiva i njegovog Savjeta raane zajednice osjeca dinamizam i pot- 
reba rjesavanja niza probLema koji čine bazu razvoja s&moupravlja- 
nja, kako je to istaknuto u izvjestaju, posebno razvoj unutrasnjld 
odnosčij raspodjele, zatim donošenje normativnih akata koji regu- 
Lišu materijaLne odnose 1 druga pitanja u raunoj organizaciji«

Služba je prezentiraia sve probleme i činjenice SaVjetu 
za unutraanje posLove kao drustveno-poLitlčkom organu, koji ih 
je u ovoj godini razmatrao na svojih sedam sjednica i skkro sve 
te materijale prezentiraLi ovoj Skupštini sa odredjenim prijed- 
Lozima i zakLjučcima.

Svi ovi uspjesi koji su do sađa postignuti rezuLtat su 
svestrane pomoći ove Skupštine, čiju smo poLitiku s punu odgcvor- 
nosti sprcvodlLi«

AD 8 )

IZVJESTAJ 0 RADD OPGTINSKOG JAVNOG TUŽILAŠTVA U 1967.
1 1968. GODINI.

IzvjestiLac* VlTOMIR GNJATIĆ.
Opštinski javni tužiLac dajo sledeće uvodno izlaganje:
** Prema ZJT, tužilaštvo je organ krivičnog gonjenja 

i ” stara se o otkrivanju kriv. djela i njihovih izvгsilaca,,. 
Dakle, na prvom mjeru organ krivičnog gonjenja, a na drugom mje- 
stu kao organ koji se stara o otkrivanju.

Radi toga smo u Opštinskom javnom tužilaštvu u Banjoj 
Luci, povodom Smjernica Predsjedništva IX CKJ i njihovog sprovo- 
djenja u život u tu-ilačkoj organizaciii u više navrata na sas- 
tancima naše rađne jedinice postavljali i postavljamo pitanje 
unapredjenja rada, koje se u prvom radu ogleda u što zakonitijem 
radu tužilaštva, kako bi se društvenim dobrima ugroženim krivič- 
nim radnjama pružili valjana i adekvatna zaštita. Pri ovome imano 
u vidu kontinuirani rad na izgradnji jednog standarsnog kvalite- 
ta u radu sa takvom politikom kriv. gonjenja, koji ima za posle- 
dicu da se goni zaita ono što se i sa aspekta društvene zainte- 
resovancsti treba da goni, odnosno da se neosnovana optužnja 
svedu na sto razumniju mjeru.

I porcd toga što u našem tužilaštvu imamo realtivno 
mlad pravnički kadar, bez imalo žeije da budemo neskromni, nala- 
zimo za potrebno da naglasimo da je Opštinsko javno tužilaštvo 
u svom dcsadašnjem radu uspjelo da izgradi jedan zaista krilite- 
tan rad - koji je potvrdjen prilikom stručnih kontrola i od stra- 
ne ostalih tužilastava.

U potvrdi ovoga izneču samo jedan podatak, koji se 
uzima kao najkv&lifikivanije mjerilo za ocjenu zakonitosti i 
kvaliteta »ada jednog tužilaštva.

U prvom polugodištu ove godine od ukupno 498 presuda 
koliko su sudovi donijeli na osnovu naših optuženja u svega 16 
sluČajeva došlo je do oslobadjajućih presuda, što u procentu iz- 
nosi 3*2%. Ovaj procenat se može uzeti kao izvanredno dobar, jer
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imamo ne mali bron opštinsldLh tužilašteiva Čiji se pro- 
cenat oslobad«jaijućih presuda kreće i do 16%. Republički 
prosjek je negdje oko 12%. Bez sumnje da ovaj podatak go- 
vori o jeđnom standardnom kvalitetu raaa, gdje se sa punom 
odgovornošću cjoni da se neosnovanim optuženjina ne šikani- 
raju gradjani, a time i sud nepotrebno opterećuje. Mislim 
da se u prvom redu ban u ovim podacima nalazi zakonitost 
tužilačke organizacije u radu.

Medjutim, nalazimo da se ovaj kvalitet u 
radu može još više poboljšati i da nastaje subjektivne sla- 
bosti koje smo na našim sastancima detaljno preanalizirali, 
a z$ čije otklanjanje postoji i spremnost i mogućnost sada- 
šnjeg javnotužilačkog kaclra. Tim više što se sa 1«XI. o.g. 
popunjava доа jedno radno mjesto zamjenika tužioca, tako da će- 
mo u ovom tužilaštvu pravlički kaciar imati sastavljen od 7 aa- 
mjenika i tužioca.

Sve Je ovo utoliko vrednije podvuči uz činje- 
nicu da je Opštinsko javno tužilaštvo sav svoj pravnički kadar 
samo podizalo, da su gotovo svi iz skolskih klupa prve korake 
u službi učinili u ovom tužilaštvu i da su u prošloj 1967* go- 
dini za 5 mjeseci dva najstarija zamjenika premještena za za- 
mjenike u Okružno iavno tužilastvo, a u izgledu je najvjerova- 
tnije da će to biti u najskorije vrigeme sa još jednim zamje- 
nikom. Dva radna mjesta pirvih zamjenika popunili smo sa mladim 
pravničkim kadrom, a to će biti vjerovatno i sa trečim, jer 
nam drugog nema pošto u izboru nema u Banjoj Luci pravnika sa 
položenim pravosudgim ispitom, što se trazi za radno mjesto 
zamjenika;

Medjutim, u svome radu, tužilaštvo nije 
zanemarilo ni drugu stranu svoga zadatka. kao organa koji se 
"stara o otkrivanju kriv. djela i njihovlh izvrsilacaM.

U tom pravcu javnotužilaška aktivnost se svodi 
na otkrivanju pune saradnje sa drugim organima, a naročito or- 
ganima otkrivanja i pružanja pomoći ovim organima. Ба tom pla- 
nu smo inicirali velik broj razgovora na cijelom ^odručju 6. 
opština, koliko svojom mjesnom nadležnošću ovo tuzilaštvo 
pokriva i smatramo da je ta saradnja dobra.

Eavešću samo neke značajnije razgovore, koje 
smo na tu temu iniciraliž

- u maju prošle godine inici ali smo zajedno 
sa organima unutrašnjih poslova savjetovanje - razgovor sa 
predst vnicima radnih organizacija na temu otkrivanje krimi- 
nala u privredi. To je bio prvi sastanak takve vrste u BJLH 
posle IV Flenuma, na kome su uzeli učešće i predstavnici or- 
gana gonjenja i otkrivan^a, Sarajeva, Mostara, Doboja i dru- 
gih mjesta. Sastanak je ocjenjen kao veoma uspio, a takva je 
ocjena naročito mogla da se potvrdi u narednom periodu, kada 
se je osjetilo nešto veće, ali joč uvijek nedovoljno angažo- 
vanje nekin radnih organizacija na otkrivanju kriminala u 
privredi,

- povodom stupanja na snagu novog ZKP, u drugoj 
polovini prošle godine, a docnije i u ovoj godini sa svim or- 
ganima unutrašnjih poslova i SM u više navrata organizovali 
smo razgovore na temu rad po novom ZKP, rad na otkrivanju 
kriv. djela i njihovih izvršilaca, kvnlitet prijava i prethod- 
nih provjeravanja itd. itd.
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- povodom sprovodjenja u zivot Smjr.rniua inici- 
rali smo više sastanaka po opštinama, a u Banjoj Luci i sacta- 
nak koji je održan u organizaciji predsjednilsa SO i to na 
temu MNema pitanja iz djelokruga rada upravnih i pravosudnih 
organa i sprovodjenja Smjernica u život1’. Na ovim saotancima 
su zaista doneti vecma značjni i za rad ovih organa veoma 
vitalni zaključci, čijoj se је realizaciji odmaii pristupilo.

U ovom kratkom izvještaju kojeg smo vam pre- 
zentirali, nismo imali a3piracije da ovo predstavničkc tijelo 
opterečujemo sa nepotrebnim ili suvišnim statističkim podacioa 
ili pak sa nekim objektivnimpoteškočama, s kojima se ovo tu- 
žilaštvo areće u svome radu, već smo imali namjeru da vas upo- 
znamo sa nekoliko najvjtalnijih problema iz krivične službe 
sa našeg područja.

I ovom prilikom podvlačim da џе u domenu krivi- 
čno - pravnog programa sreću slijedeći još uvijek veoma 
akutni otvorcni probiemis.

1) Otkrivanje krivičnih djeLa u privreai. Neposto- 
ji problem u otkrivanju tzv. klasičnog kriminala. U svim sluča- 
jevina gdje se kao oštećeni zbog počinjenih kriv. djeLa pojav- 
Ljuju grad.ani ili pak gdje je oštećena drustvena lmovina od 
izvršilaca kriv. djeLa sa vana ( provale, kradje, prevare i sl.) 
kriv, djeLa se po pravilu otkrivaju bLagovremeno, jer oštećeni 
građjanin ili radna organizacija odmah podnošenjem kriv. prija- 
ve traži krivično - pravnu zaštitu.

Medjutlm, tako nije sa tzv. čistim privrednim 
kriminaLom, odnosno kriminaLom kojim se nanosi šteta društvenoj 
imovini od strane Lica unutar radnih organizacija. Hazne zLo- 
upotrebe iz koristoljublja, pronevjcre i sLučno ne otkrivaju 
se biagovremeno, a lanoge od njih neotkriju se nikako, tako da i 
njihove izvraioce ne dostigne н kuka pravde”. Potpuno je neodr- 
živo i treba da bude nama strano mišljenje da je otkrivanje ne- 
zakonitih radnji u privredi isključiva stvar organa otkrivanja, 
a da ne govorimo o slučajevima namjernog prikrivanja nedozvolje- 
nih radnji, Jer kako se mogu tumačiti i objasniti sLučajevi, kada 
radnički savjet donese odluku da se odrcdjeni manjak na jednom 
radnom mjestu knjlži kao vanredni rashod i da se protiv odgovo- 
rnog raunika ne podnosi lorivična prijava, ako ne namjenskim 
prikrivanje. ILi pak slučajevi ako neko organima unutrašnjih 
poslova prijavi izvršenje kriv. djeLa, da se onda po radnoj or- 
ganizaciji provjorava ko je taj, ko je prijavio slučaj. Krajnje 
je vrijeme da se jedanput shvati, da samoupravna prava obavez- 
no sa sobom nosc i odredjene samoupravne obavcze i dužnosti, a 
ta dužnost se jednim djelom ogLeda i u otkrivanju svega onog Sto 
je nedozvoljeno i nezakonito i podnošenju prijava nadležnim оз>* 
ganima protiv njihovih izvrsioca. IstinA za volju u poslednje 
vrijeme osječa se nešto veće angažovanje nekih radnih organiza- 
cija na ovom planu i neke smo kao primjer spomenuli u nasem iz- 
vještaju, aLi je to nedovoljnc i još uvjek ne možemo biti zado- 
voljni - jer takvo angažovanje mora da se osječa kod svih radnih 
organizacija, a toga nema.

2) Drugi još uvijek otvoren probLem jeste ne- 
dozvoLjivo dug i prcthodni i presudni kriv. postupak.

Kada bi prvi probLem i rješili i kada bi se 
najveći broj krivičnih djela bLagovrcmeno otkrivao, nema efi- 
kasne borbe protiv kriminogenih radnji i kriviČne delikvenci- 
je ako nam krivični pcstupak dugo trajc. Svrha izvodjenja pred 
sud izvr.>ioca kriv. djela i njihovog kažnjavanja, a time i
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efikasnost u borbi protiv sviii takviii acocijalnili pojava, 
u jednom modernom i organizovanom društvu, utoliko više 
ostvaruje svog cilj, ukoliko društvo brže reagira represiv- 
nim ili administrativnim mjerama.

Temeljitom analizom uzoraka dugog trajanja 
krivičnog postupka, došli smc do zatljučka da je on jedMm 
djelom rezultat malog broja kacirova u pojedinim organima, a 
jecinim dijelom ii rezultat subjektivnih slabosti. Medjutim, 
ni ove subjektivne slabosti nlsu za podcjeniti i njihovo se pri- 
sustvo može i mora otklcniti. Ovdje se u prvom redu radi o 
izmjeni ličnog odnosa prema svom radnom mjestu i zauaoima i 
drustvenoj funkciji koja iz njega proistice. Potreba ле veća 
društvena i lična odgovornost prema pozivu kojeg obavljamo 
i kojeg nam je društvo povjerilo.

3) Treći problem je problem kaznene politike.
Od onog dana kada smo počeli sa našim izvještajima o radu 
da izlazimo pred SO, sva ova predstavnička tijela, pa i ovo, 
razmatranju naših izvještaja, svake godine, upozoriio je na 
blagost kaznene politike kod nekih vrsta krivičnih djela, kao 

. sto su krivična djela protiv života i tijela, kriv. djela pro- 
stiv iavnog re a i mira i kriv. djela privrodnog kriminala. Tom 
prillkom se je govorilo o visokom društvenom vrednovanju doba- 
ra koja se ovim krivičnim djelima ugrožavaju i napadaju i o po- 
trebi pružanja adekvatnije zaštite ovim dobrima kroz izricanje 
odtrijih kazni.

Medjutim, neču pogrešiti ako konstatujem 
da mi se čini da ovaj glas, ovo upoznavanje nije u gunoj i 
potrebnoj mjeri doprlo ni u tužilaštvo ni u sud, racunajući ov- 
dje u svakom siuČaju i drugostepeni sud, koji u drugostbpenom 
postupku dobrim dijelom utjeće na oblikovanje kaznene politi- 
ke na ž B ise m  području. Istina i ovdje se je nešto učinilo, ali 
ne onako kako to treba.

U svome izvejštaju nismo isticali prcbleme koji 
proizilaze iz finansiranja tuzilaštva. Medjutim, nalazim za 
neophodno da u ovoj uvodnoj rijeći našto o tome kažem.

Opštinsko javno tužilaštvo se zajeu.no uz 
Okružne pravosudne institucije finansira preko republičkog 
budžeta, dok sc Opštinski sud finansira od strane opština.
Otuda ee već više godina osječa različit tretman i finansij- 
ski položaj na realaciji Opstinski sud - Opštinsko tužilaštvo 
i to u korist Opštinskog suda, a prema tome i dvojako vredno- 
vanje istog raaa, a radimo na istim poslovima, pa čak štn vi- 
še l pod istim krovom.

I'.alazimo da je vrijeme da se taj problem, 
otvoren već nekoliko godina, riješi i da Opštinsko javno tuži- 
laštvo i Opštinski sud, nadju se na finansiranju kod budžeta 
istog organa, a pošto se radi o tome da i jedna i druga usta- 
nova čine opstinske institucije, da to bude budžet opstine. 
Jedino je tako moguće uskladiti tretman jedne i druge ustanove .. 
i na nivou komune uskla^iti društveno vredrovanje rada jednih 
i drugih uz puno uvažavanje stavova izvještaja Opštinskog suda 
da osnov bude pro0ram rada i njegovo izvršenje. Mi smo u više 
navrata pred republičkim nadleznim organima inicirali vvo 
pitanje i uvjek ле odgovor glasio od I.I. naredne godine, ali 
do danas ni taj 1.1. nismc dočekali. Stoga nalazim za potrebno
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da ovo izneson ovdje, kako bi opatina ucčavajuci aktuelnost 
ovog problena, tako nesto kod nadležnih republičkih organa 
i inicirala«

I na kraju, ponukan stavovima Oostinskog suda 
iznijetim u uvodnom diielu lzvješta^a o problemima prostorija, 
htio bi da kažem nekollko rijeći, odncsno vise da neke mo- 
mente dam do znanja, na koje treba računati u eventualno« 
budućim diskusijana o ovom probleiuu.

Opštinski sud se je u sadaćnju zgrauu doselio 
unazad nekoliko mjeseci, a tužilastvo se u istoj egradi sa 
svojim grostoriiama nalazi vcć više od dve dfccenije. Kada su 
se '•'kružni sud I Okružno tužilastvo preselili u novu zgradu, 
tužilastvo je jednu svoju prostoriju, кола se je pojavila kao 
trenutni višak ustupila Opštinskom sudu i bez da je ovaj to 
tražic. I to je ove. Tužilaotvo nema više ni jednu prostoriju 
viska, što je i drugovima iz suaa poznato, tako da ne može 
biti ni govora o nekom ustupanju prostorija. Pored toga, 1 u 
tužilastvu dclazi do povečanja kadra i to za početak od I. nove- 
mbra o.g.

Zužilaštvo i sud u interesu krivične službe mora- 
ju se nalaziti u iotoj zgradi. Po pravilu to je tako u cijeloj 
zemlji. Rijetki su izuzeci da su ove dve ustanove u razli- 
čitim zgradama. Ovo radi toga što je nužna i neophodna svakod- 
nevna saradnja 1  u toku dana po vise puta kontakti izmedju 
krivične sluzbe suaa i tuzilaštva. Ovdje se ne radi samo o sa- 
radnji izmedju predsjednika suda i tužioca, voć o drugoj dale- 
ko važnijoj saradnji od ko<,e ovici inače bolji rad krivičnc 
službe, a to je redovni kontakti zamjenika tužioca 1  sudija po 
konkretnim stvarima počev od istražnog pa do presudnog postup- 
ka. Ovakva sar.-dnja se danas svakodnevno odvija i ona u svakom 
slučaju daje samc bolji kvalitet rada jednih idrugih. U intcre- 
su službe, jedva smo dočekali dan kada ćemo se naci u istoj zg- 
radi - pa je utoliko, po našem čvrstom ubjedjenju i svaka dru- 
gojačija alternacija u rješenju prostorija potpuno za odbaci- 
ti.

U#ažavamo činjenicu da će se u dogledno vrijeme 
trebati riješiti pitanje prostorija i to kako jedne tako i druge 
ustanove. 0 tome šmo razgovarali sa drugovima iz suda i dali 
ideju da se ovo pitanje jedinc može riješiti i to riješiti u 
punom smislu rijeći nadogradnjom jos 0ednog sptata. Ovo je je- 
dino riešenje i na njemu treba insistirati, jer će ono u pot- 
punosti rjesiti ovaj problem, Svaka druga alternacija je neprihvat 
Ijiva, kako sa prcdnjih razloga, koje smo iznijelig tako i sa 
razloga, jer bi ona rješavala problem sarno djelimicno, da bi. 
se on poclije par mjeseci kao akutan opet pojavio i postavio.

GODINI.

AD. 9)
IZVJ- ЗТАЈ 0 RADU 0P3TIN3K0G SUDA U 1967. i 1968. 
IZVJSTILACl NAIL KOBAŠLIĆ.
Predsjednik Opštinskog suda u Banjoj Luci Nall 

Kobašlić u uvodnom izlaganju istiće sledeće:
Opštinski sud u Banjoj Luci po obimu posla zauzima 

2 ili 3. mjeoto u Bosni i Hercegovini, ali i3to mjesto zauzima 
i po neažurnosti u poslovanju. Jedan od uzroka za to je pitanje 
finansiranja, koje je inače aktuelno kod opštinski sudova koji
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će u perspektivi biti osnovni i skoro jedini prvostepeni 
suvodi, Postoji i problem kadra. Zbog zakonskih odredbi o 
hitnosti nekih prcdmeta. Od polovine eodine stropo se godi 
računa o prioritetu hitnih predmeta. Ostavinski predmeti pod- 
jeljeni su na svih 12 sudija C po 5o prcdneta). Broj sudija 
treba povečati od 1) na 2o ( sistematizacijom Зе pređvidjeno 
19 ) što povlači povećanie i broja daktilografa bar na 18f 
zatim 1 knjigovodia, 1 cistaćica i 1 pripravnik. Bilo bi pot- 
rebno nabaviti i 1 automobil.

Pravosudje stoji pred Zi-ačajnim izmjenama.
Osnovaće se osnovni sudovi koji će imati daleko 

veći kriterij. Vjerovatno će i opština Skender Vakuf pripas- 
ti našem sudu. U vezi s tim pojaviće se i problem smjestaja • 
Bilo bi svrsishodno nadograditi 1 sprat na postoječoj zgradi.

Aktuelno je pitanje praćenja i izvrsavanja zako- 
na i drugih zadataka suda pored osnovnog zadatka. Taj posao 
se ne vr^i prvenstveno zbog nedostatka kadrova.

Za mogućnost rješenja kadrovskih pitanja bitan 
je i problem stanova* jer bez njih ne mozemo dobiti iskusni- 
ji kadar. Pitanje rješavanja tog problema treba imati u vidu 
u buduće.

AD. lo)
IZVJEIJTAJ 0 RADU OPŠTINSKOG SUDIJE ZA PHEKHŠAJE 

U 1967. i 1968. GODINI.
Izvejstilac: DRAGĐ STANAREVIĆ.
U uvodnom izlaganju iznosi podatke o povećanju 

broja gredmeta za poslednje tri godine. Bavodi da u rješava- 
nju tezi predmeti imaju prioritet.

Zali se na prostorije u kojima su smjeateni, koje- 
čak nisu ni zagrijane. a čiju će adaptaciju Stambeno preduzece 
izvršiti tek u proljeće.

Nada se da će Skupština imati razumjevanja za no- 
vu sistematizaciju kojom se predviajaju radna mjestai sudije 
za prekršaje, daktilografa, referenta za opšte poslove, prip- 
ravnika i kurira.

AD. II)
IZVJEŠTAJ 0 RADU OPŠTINSKOG JAVNOG PRAV OBRANILAST— 

VA U 1967. i 1968. GODINI.
Izvjestilac: SALIH VIoIĆ
Opstinski javni pravobranilac Salih Višić u uvod- 

noj riječi uz izvještaj koji je dostavljen odbornicima nagla- 
šava sporost u rješavanju kod sudova, koja nastaje vjerovatno 
zbog nedovoljnog broja sudija i navodi da se dogadja da sudi- 
ja kroz cijelu godinu ne uzima u postupak tužbu.

Posto su izvjestioci po izvještajima završiti 
uvadna izlaganja otvorena je điskusija.

BOŽIDAR JOVETIĆ, predsjednik Komisije za drustve 
nadzor iznosi pred Skupštinu prijedloge koje je Komisija za 
društveni nadzor sastavila na sjednici od 2 3.lo.1968. godine 
kada je razmatrala Izvještaje o radu organa uprave, Opstinskog 
suda i Sudije za prekršaje u 1967. i 1968. godini. Tom prili- 
kom Komisija za društveni nadzor uz izvjesne napomene daje 
slijedeće prijedloge Skupštini Opštine«
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а) Orsani uprave:

Komisija je u 19&7* godinu u nekcliko navrata razmat- 
rala rad i aktivnost orsana uprave, a naročito sa gledlžta ka- 
ko gradjani ostvaruju svoia prava kod opstinskih organa uprave 
utvrdjena Ustavom i zakonima. U tom pravcu Komiaija je sekreta- 
ru SkupŽtine 1 Savjetu radne zanednice organa uprave upućivala 
pfdporuke o poduzimanju pojedinih mjera, a narocito:

a) u boljoj organizacirji i kadrovskom jačanju komunal- 
ne i urbanisti ko-regulacione službe;

b) efikasnijem djelovanju inspekcijskih službi, naro- 
čito na kontroli bespravnog rada i kršenju zakcnitosti od stra- 
ne pojeainih gradrjana i pravnih lica;

c) funkcionalnoj organizaciji službi koje prate 
zakonitost nad radom radnih organizacija;

d) efikasnijem rjesavanju zahtjeva gradaana naroči- 
to kod urbanističko-regulacione, prihodne i imovinsko-pravne 
sLužbei

e) pozivanju na ođgovornost pojedinih radnika zlog 
kršenja zakonitosti i nepravilnog odnosa prema strankama i dru- 
gim pltanjima.

Iz izvjestaja sekretara i datih kritičkih ocjena, kao 
i predloženih mjera, vidi se, da su mnoge slabosti otkLonjene 
i da je poduzeto niz organizacionih i kadrovskih mjera u cilju 
sto veće efikasnosti u radu i djeiovanju organa uprave. Anali- 
zirajući poLožaj i uLogu organa naše opštinske uprave, Komisija 
ĵe svjesna da se njeni zaaaci veoma odgovorni i složeni, radi 
ćega predlažemot

L. Da Skupština opštine prihvati izvještaj sekretara 
i usvoji date ocjene i mjere koje će se u narednom periodu po- 
duzetli

2. Da se predLoži sekretaru Skupštine i savjetu radne 
zajednice da poduzmu najhitnije mjere u ciLju efikasnijeg rje- 
šavanja zaostaLih predmeta, naročito u Sekretarijatu za komunal- 
ne i urbanistfčko-reguLaclone poslove, prihodnoj službi oko opo- 
rezivanja bedpravnog rada i sLuži invaLidsko-boračke zaštite, 
obzirom da su zahtjevi gradjana kod ovih službi najosjetljivije 
prirode.

3. Da se posebno izuče odnosi i položaj izmedju Sekre- 
tarijata za komunalne i urbanistlčko-reguLacione posLove i Ur- 
banističkog zavoda u cilju uspostavLjanja što tješnje organiza- 
cione veze kako Li se gradjanima što pot unije i jednostavnije 
omogućilo ostaarivanje prava iz ove oblasti.

4. Da se kroz narednu raspodjeLu budžetskih sredstava 
izdvoje potrebna sredstva za povećanje neophodnih radnih mjesta 
u Sekretarijatu za finansije i inspekcijske sLužbe, kao i sred- 
stava za tehničku opremu organa uprave, bez koje je nemoguće 
očekivati efikasniju i ekonomičniju upravu.

5« Da Skupština opštine uputi preporoku samoupravnim 
organima radnih organizacija u oblasti obrazovanja i kulture ra- 
di objedinjavanja pravnih i finansijskih poslova obzirom da u 
ovim institucijama nema dovoljan broj pravnih referenata, a tine 
će se uštedjeti i budžetska sredstvai

6. Da odbornici putem zborova birača upoznaju gradja- 
ne o radu organa uprave i mjerama koje se poduzimaju u cilju nje- 
nog efikasnijeg djelovanja.
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b) Opštinski sud

Razmatrajući položaj i ulo^u Opštinskog suda, kao i^ 
njegovu sporost na rjesavanju preumeta iz svih oblasti, zbog če- 
ga gradjani u dosta slučajeva орого i tesko ostvaruju svoja pra- 
va, komisija predlaze da Skupština opštines

1. Usvoji izvjestaj predsoednika Opštinskog suda uz 
date prijedlogei

2 . Da se kroz narednu raspodjelu budzeta obezbijede 
sredstva za povećanje 4 radna mjesta sudlja i odgovarajući broj 
daktilografa bez kojeg povećanja sud nije u mogucnosti efikasno 
djelovati;

3. Da se obezbijede potrebna finansijska sredstva za 
kupovinu jedniii kola za potrebe suda u poslovima izvidjaja ( ist- 
raa«)|

4. Da se preporuči rukovodstvima društveno-političkih 
organizacija da posvete punu pažnju u narednom predlaganju lica 
za sudije porotnike kako bi se postigla potrebna struktura i od- 
govarajuci kvaiiteti

3. Da se preporuči predsjedniku Opštinskog suda da 
preko stručnog kolegija poduzme sve mjere u cilju angažovanja su- 
dija na rjeaavanju zaostalih predmeta i da se uspostavi što real- 
nija norma u rjesavanju redovnih predmeta.

c) Sudija za prekršaje
Pri razmatranju izvještaja sudlja za prekršaje za 1967* 

gcdinu, Komisija je dala odgovarajući kritički osvrt na sporom 
rješavanju prekršajnih predmcta, naročito onlh koji se podnose 
od strane inspekcijskih sluzbi. kakon bolje organizacije rada i 
potpunije podjele prekršajnife predmeta po vrstama izmed^u sudija, 
u ovoj godini su postit,nuti bolji rezultati. Ra ovaj nacin je 
ujednačena i bolje uskladjena sama kaznena poLitika. Da bi rad opš- 
tinskih sudija bio efikasniji pređiazeno:

L. Da Skuputina opštine usvoji prezentirane izvještaje 
uz konkretnije ocjene postcjeće kaznene politiket

2. Da se u budžetu opštine za 1969« godinu predvide od- 
govarajuća finansijska sredstva za povećanje 1 radnog mjesta su- 
dije, jednog pripravnika, jednog daktilografa i jednog referenta 
ža izvršenje prckršajnih k'azni i finansijske posLove sudija za 
prekršaje.

3 . a se sudijama predlozi da poduzmu vanreune injere 
na rješavanju zaostalih predmeta i da se prioritet da prijavama 
inspekcijskih organa i SUP-a. U kolikc se prijavama ove vrste ne 
bi dao prioritet, onda bi biLa dovedena u pitanje efikasnost ovih 
organa.

Kroz izvještaje svih organa, uočena je sporost u rje- 
šavanju predmeta u dru^ostepenam postupku, radi čega Komisija 
predLaže da Skupština opstine uputi sugestiju, odnosno preporuku 
RepubLičkom sekretarijatu za pravosudje i opštu upravu u ciLju efi- 
kasnijeg rjezavanja predmeta u žaibenom postupku.

Zatim je u diskusiji istaknuto sLijedeće:
BOJAN FETKOVIĆ:
U vezi sa Izvještajem organa uprave ističe da su orga-
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uprave izvršili zaista veliki obim poslova i zadataka sa 
primjenom propisa*

Bilo je i slabosti, jer su gradiani više puta morali 
čekati na rješavanje svojih. zahtjeva, ali i pored toga može se 
konstatovati da je rad organa uprave bio uspješniji nego rani- 
jih godina.

Ostvarena je uspješna saradnja sa Privrednom komorom.
Podržao bi prijedloge koji se iznose u ovom materi- 

jalu i založio da uprava dobije bolju opremu.
Predlaže da radno vrijeme inspekcijskih službi bude 

podešeno sa radnim vremenom u privredi.
MARKO MEDOJEVIĆ«
Postalja pitanje da li je ustrojeno Uputstvo o vodje- 

nju evidencije u upravnom postupku (Jeste, odgovara sekretar 
Skupštine opstine).

Zatim nastavlja i ističe da je Izvještaj organa uprave 
dobar i objektivan, jer je analizirao slabosti i dao uputstva 
u poboljšanju.

Iz podataka se vidi da je smanjen broj nerjesenih pred- 
meta, makar još uvjek ostaje veliki broj nerješenih predmeta.

Palo mu je u oči da je organ uprave u 1967« godini imao 
34.ооо nerijesenih predmeta, a Opstinski sud za 69o vise, ako 
se uzme u obzir broj referenata i napravi komparacija. лавпо 
se pokazuje da bi organi uprave mogli biti još efikasniji u rje- 
šavanju.

Pravilno je što se ide za stručnim usavršavanjem služ-
bi.

Predložio bi da se ovo što je ramišljeno i realizira, 
a na to je pozvan sekretar Skupštine opštine koji je i zadužen 
da organizuje rad organa uprave, on bi se inače morao više an- 
gažovati u tome.

U vezi sa Izvještajem Opstinskog suda smatra da bi 
trebalo podržati pooštravanje kazni koje je naveo predsjednik 
Opštins og suda, jer blago kažnjavanje nema uticaja i ne posti- 
že se svrha u odnosu na okolinu. Smatra da će predsjednik Opšti- 
nskog suda Nail Kobašlić kao eminentni pravnik pronači način 
koji će pokrenuti rad u svom kolektivu kako bi bio efikasniji 
u odnosu na zadnjih par godina.

U pogledu sredstava koja će omogučiti pobcljšanje mora 
se tražiti način da se ова obezbijede.

JOSIP AI4UŠIĆ1
Na izvještaj organa uprave stavlja primjedbe, jer

sm&trai
1. Da nije u redu što u Mjesnim uredima 17 lica nema 

zavroenu srednju školu;
2. Da nije bilo potrebno da se u organe uprave primi 

pripravnik sa završenom Učiteljskom školom;
3. Ujesnim uredima bi se morao kupiti kakav bilo nam- 

ještaj, naročito prilikom vjenčanja dogadja se da nama običnih 
stolica;

4. Trebalo bi pojačati pravnu sluzbu i omogućiti
da pravnik jedan put mjesecnc dolazi u mjene urede, ako se to 
ne prihvati trebalo bi po тјезп1т zajeunicama formirati Mirov- 
na vijeća.

IVICA FAIL«
Izvještaji se mogu pozitivno ocjeniti ali ako se 

napravi komparacija uočljivo je da jedan izvještaj kritikuje dru- 
gi. Izvještaj sudije za prekršaje kritikuje izvještaj crgana up- 
rave, kao da- optužuje da je organ uprave kriv sto su oni nee-
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flkasni.
Mene kao odbornika ne intieresira tko je uradio 

nego da li je nesto uradjeno.
Sistematizacija radnih mjesta prilagodjava se posto- 

jećim stanju takav slučaj je kod Sudija ža prekrsaje za razli- 
ku od organa uprave gdje je tačno odredjen profil stručne 
spreme.

Gotovo svi izvještaji su sračunati na potrebu finan- 
sijski sredstava.

ŽIVKO BABIĆi

vima.
Izvještaji govore o problemima u radu, a ne u sredst- 
IVICA FAILi
Kad se radl o povečanju broja sudija, ne bi želio 

diskutovati nego bi to prihvatio odmah.
Predlaže da se usvoje i ostale izmjene sistematiza-

cija.
Na izvještaj organa uprave ne želi se kritički osvr- 

tati, jer smatra da je dobar i ističe da je žalosno da načelnik 
odjelenja ima manji lični dohodak od sekretar mjesne zajednice, 
zbog čega niko neće doći iz preduzeća na radno mjesto u organe 
uprave, jer je lični dohodak mnogo manji.

Predlaže da se izvještaj usvoji u cijelini.
RAKKO SENIĆI
Najaktuelnije probleme treba riješiti sad, a ostalo 

prema mogućnostima budžeta.
Izvještaj organa uprave je dobar, lični dohoci su za- 

ista niski i trebalo bi to uskladiti.
Smatra da se traži previše đaktilcgrafa za Opštinski

sud.
SLOBODAN DJOHDJEVIOl
Ističe svoja zapožanjat
U glavnom lma pozitivno mišljenje o radu organa up- 

rave, pogotovo ako se napravi komparacija sa onim iz ranijih 
godina.

Trebalo bi odvojiti funkciju predsjednika od uprave.
Evidentan je broj rađnika koji nemaju odgovarajuću 

kvalifikaciju, Trebalo bi raaikalnije prići izmjeni strukture 
kadrova u mjesnim ureuima, kao i uspostaviti telefonske linije 
sa mjesnim uredima.

U vezi sa povećanjem broja sudija podržava to, jer 
smatra da gradjani ne treba da trpe zbog toga.

MILORAD PLAVČIĆI
Smatra da se ne radi samo o obezbjedjenju sredstava. 

Navcdi da se na jeanoj od ranijih sjednica razmatrala organiza- 
cija uprave i da je konstatovano da ta organizacija nije baš 
najbolja, jer se dogadja da Savjeti ne znaju kojem organu pri- 
padaju.

U materijalu se ističe da bi trebalo izdvojiti Sekre- 
tarijat Skupštine, da ki je to opravdano, čini mi se da bi se o 
tcme moralo više diskutovati.

Sredstva zaista nisu dovoljna ali eto pitanje vjen- 
čanja još nije rješeno niti je obezbjedjena prostorija, i ako su 
sredstva odobrena.
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DOBRIVOJE ZERIĆI
Šta je sa zadruznim domom u Brcnzanom Majdanu, još 

nikomu nije dat na upravljanje, a već se ruši.
LAZO PAVICARl
Kritikuje odnos sa strankama radnika u mjesnDm uredu • 

Bočac. Navodi primjer da je loo I0udi bilo pozvano radi saopš- 
tenja neke kratke obavjesti koja se mogla saopštiti i na drugi 
način. U formiranoj Mjesnoj zajednici ništa ne radi, a primaju 
lične doiiotke.

Kritikuje Tužilaštvo i PravobraniIaštvO| jer je samo 
zbog propusta u njihovom radu pala presuda u Opštinskom sudu*

BOŠKO KOPRIVICAi
Ističe zahtjev graajana koji traže stanicu milicije 

u Vrbanji, jer Stanica milicije koja se nalazi u Medenom PoLju 
ne može vraiti kontrolu i na podrucju \rbanja.

SOKRAT MORAITt pomoćnik republičkog sekretara za 
opštu upravu i pravosudje.

U osvrtu na izvještaje iotiće da se iz izvjeataja 
osjeća korak napred. Ravodi primjer poboLjšanja u kadru, jer 
u organima uprave samo 77 radnika nema odgovarajuću školsku 
spremu u odnosu na ukupan broj radnika.

Upućuje na bogatstvo u normntivnoj djelatnosti i 
smatra da se uprava ne bi mogla osloboditi od toga da upozna- 
je Skupštinu o provodjenju propisa. Treba koristiti i druge or- 
i,&ne na području opštine kako bi se rasteretili organi uprave, 
jer zašto bi onA i bili jeđini koji bi informisali Skupštinu.

Sud bi morao rnnogo češće upoznavati Skupštinu o prob- 
lcmima, a ne jedanput godisnje.

Najviše dolazi do sukoba izmedju izbornih funkcija i 
rukovodećih organa uprave, na planu razgraničenja nadležnosd, 
dokle dosežu funkcije organa uprave i da li može neko drugi da 
to obavlja.

Sekretarijat za opštu upravu i pravosudje prihvatio je 
zadatak da izuči Lokalne or^anizaciju uprave u cjelini. Sekreta- 
rijat je pristupio izradi jednog materijala za koji je angažovao 
12 opština medju kojima je i Banja Luka.

Materijal pledira za izmjene u strukturi uprave, raz- 
likujući or^ane uprave i organizacije koje vrše poslove od inte- 
resa za opdtinu. Pri tome se pošlo od potrebe i mogućnosti da se 
djelatnosti koje vrši uprava mogu diferencirati nai

a) autoritalivne d.ielatnoati. odnosno one koje su 
neposredno usmjercne na sprovodjenje zakono i utvrdjene politi- 
ke,

b) odred.iene stručne ooslove. kao što su planiranje, 
statiotika i sličnl poslovi, kao i druge stručne i istraživač- 
ke poslove u kojima je prestao dominantan uticaj države, ali
i aaLje postoje za njihovo obavljanje naglašeni interes opšt- 
tine, jer riječ o vršenju poslova iz djelokruga njenih prava i 
dužnosti. Ovekva atruktura organizacije opštinske uprave ne 
znači da opš*organi uprave prestaju da obavljaju odeedjene stu- 
čne poslove za Skupštinu i savjete* Ovim je samo i3taknuto da 
odredjeni poslovi državne uprave, koji su stavljeni u djelokrug 
pojedinih opštinskih organa uprave daju ovim organima karakter 
državnog organa iza kogeg stoji autoritet vlasti.

Treba naglasiti da opštinski organi uprave. po svo- 
joj prirodi funkcije na odredjen način moraju imati l odredjene



zadatke i odgovornosti u procesu kriiranja propisa i utvr- 
djivanja politike.

S obzirom na sužavanje upravnih funkcija u raaterija- 
lu je istaknuto stanovižte da Je potrebno da se smanji i vr- 
sta i broj organa uprave. Dosljedno tome, stalo se na stano- 
vište da u sistemu organizacije uprave ne treba više da pos- 
toje kao posebne kategorije organi uprave u sastavu drugog 
organa, jer su u načelu svi organi UDrave po svom položaju 
samostalni i odgovorni Skupštini. Pored toga, za razliku od sadaš- 
njeg zakona, ne bi postojala više ni kategorija organa uprave 
prema kojima drugi organ uprave vrši pravo nadzora, jer su svi 
org&ni uprave odgovorni Skupštini, a prava nadzora prema njlma 
vrsi Skupština. Па ovaj način pojednostavljuje se organizaciona 
struktura opstine uprave.

Republički oekretarijat stoji na stanovištu da opšti- 
nama treba primjeniti ove principe u pogledu strukture org&nlza- 
cije opštinske uprave, s tim da treba voditi računa da li svaka 
opština ima potrebu za formiranjem posebnih organizacija koje 
vrše poslove od opšteg interesa za opštinu.

SLAVKO SIKSARl
U Izvješta;ju sudije za prekršaje nema podataka o tome 

što je to više što bi u odnosu na prošlu godinu opravdalo pove- 
ćanje radnth mjesta.

TASIM MBŠIROVIĆt
U vezi sa Izvještajem organa uprave posebno ističe' 

normativnu djelatnost. U organizaciji ugrave unosi se više 
rada i nagla-ava potreba rješavanja zivotnih problema. Mis- 
lim da je nužno jačati kadrovski sastav.

Stručne kadrove adekvatno radu treba i nagraditi.
U po^Iedu Opštinskog suda treba rješiti i materijalne 

i kadrovske probleme.
Za Tužilaštvo treba razmotriti mogućnost povećanja

prostora.
Iz Izvještaja Sekretarijata za unutrašnje poslove pro- 

izilazi da osi organi uglavncm nailaze na podršku radnih or ani- 
zacija bez obzira na neke manje nedostatke. Vidi se da je služba 
SUP-a organizirana.

Može se konst&tovati da u radu službe nije bilo nedo- 
stataka i uglavnom se reagiralo pravovremeno.

Postoji problem stanova za milicionere kojih ima 68, 
bez stana, zbog toga je nužno da imamo više razumjevanja u tom 
pogledu kad je u pitanju ova služba.

АШЕТ VI REldi
Treba se osvrnuti na pitanje potrebe i mogućnosti 

uticaja organa uprave na raa u radnim organizacijama. Redavno sam 
u dve veće radne organizacije čuo mišljenje da se bolje osječa 
rad organa uprave, ali još nedovoljno. Znatna sredstva se odlije- 
vaju iz nase komune zbog izostajanja cdredjenih m0era i pomoći 
uprave radnim org&nizacijama, a ta sredstva bi se mogla koris&fc- 
upotrebiti.

Delikatan je problem praćenja opštih akata rad- 
nih organizacija. To nije samo formalna obaveza, već ima znatne 
poaljedice u radu radnih organizacija. U novoj organizaciji up- 
rave trebalo bi voditi računa o tome aspektu djelovanja uprave.
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Naprimjer u akciji oko integracije trgovine od uprave učest- 
vuje samo načelnik Sekretarijata za privredu, a nosilac je 
Komora, a trebalo bi biti obratno.

Posebno je pitanje izvršavanja zaključaka Skupštine 
opštine. Neki od п Д ћ  se izvršavaju sporo a neki nikako ( rad 
Komisije za fizičku kulturu, uredjenje sale za vjenčane i sl.).

Danas bi bilo teško glasati o ovim prljedlozima koji 
se odnose na finansijska sredstva.

Na kraju mislim da treba izbjegavati uopštene formula- 
cije naročito kad se tiču odgovornosti i sl.

TOMISLAV JAVOR*
Ističe da je Tuzilastvo i prije Smjernica otvorilo 

vrata svima i prillkom diskusije po izvjestaju podvLaći pro- 
bleme na tioje nailaze u svom poslu.

Moramo voditi računa tome da samo onaj koje kriv i 
za kcga imano dokaze može ići na sud#

Mi smo i ranijih godina organizovali sastanke sa dru- 
govima iz privreae u namjeri da se približimo i da se ne gloda 
takc čudno na Ijude koji dolaze iz SUP-a ili Tužilaštva.

Pitanje normativnih akata u radnim organizacijama 
zadaje posebne poteškoće, Navodi primjer - Organ upravljanja 
u jednom preduzeću dodjelio je Odlukom Ioo.ooc,oo dinara svo- 
me radniku za izgradnju kuće. U takvom slučaju mi smo bespomo- 
ćni, Д г  je to u skladu sa normativnim aktima radne crganizaci- 
je.

U slučaju "Centra za umjetnu oplodnju životinja" Tu- 
žilaštvo je dobilo prijavu Službe drustvenog knjigovodstvn za 
dva prestupa, direktor i radna organizacija su kaznjeni.

Da bi se to saniralo trebaju zato elementi kao sto je 
zloupotreba položaja. Materijal koji mi je potreban za ovaj 
slučaj dobio sam prije 7 dana.

Taj kolektiv broji sedam članova, a odnosi medju njima 
nisu regulisani nikakvim normativnim aktima.

Postoje i druge radne organizacije koje nemaju norma- 
tine akte, Takva situacija nas dovodi do to^a da ništa ne može- 
mo učiniti.

Potrebno je vise sar dnje u radu. Treba iznositi sve 
na vidjelo i kritikovati,

IVICA FAILs
Pomtavlja pitanje da li to znači da to što radne orga- 

nizacije nemaju normativne akte treba tolerisati i pustiti da 
vlada samovlašće i nepravilnosti u radnim organizacljoma.

Da li neko treba odgovar&ti za to, posebno u slučaju
"Ccntra",

TOMISLAV JAVCRi
0 tome se sada ne mcže ništa reči, jer je postupak

u toku.
ŽIVKO BABIć:
Zašto se Fail toliko uzbudjuje oko ovog pitanja kada 

Tužilac ističe da se ništa ne može reći dok je postupak u toku.
Ovo je jedna pouka, jer se vidi šta se dogadja kad jedan organ 
upravljanja ne vrši funkciju,

Na kraju dusiiusije predsjednik Skupštine opštine ŽIVKO 
BABIĆ istiće da lz izvjestaja proizlazi da su oostignuti značaj- 
ni uspjesi u radu, ali jos uvjek ima i slabosti zbog čega pređlaže 
sledecet
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ZiKLJUČKEl
1. Izvgeštaji se usvajaju samo načelnc, bez izjašnja- 

vanja o materijalno - finansijsk.in zahtjevima,
2« 0 sporednim pltanjima ( organizacija, djelokrug i 

dr.) Skupština oe ne izjasnjava da daljnjeg,
2. Usvajaju se prijedlozii
- za povccanje broja raunih mjesta sudija Opštinskog

suda na 5*
- za raspisivanje objave za izbor 4 sudije Opštinskog

suda,
- povećanje radnog mjesta Opštinskog sudije za prekrša- 

je za l i raspisivanje konkursa za popunu navedenog radnog mjcs- 
ta,

4. Usvaja se prijedlog za povećanje i popunjavanje za 
7 novih radnih mjesta u organu uprave Skupštine opštine,

5. Skupština izražava uvjerenje da će ovi organi nas- 
taviti rad na provodjenju programa Smjernica o ćemu će se pod- 
nijeti izvjestaj u januaru 1969. godine.

ShKSAN SLAVKOi
Slazem se sa povećanjem broja sudija u Opštinskom su- 

du, a za sudije za prekršaje ne bi trebalo sad odlučivati, jer 
nema onalitičke procjene o stvurnoj potrebi.

MABKO ZECi
Siaatram da ova primjedba druga Seksana nije u redu, 

mjere prema privatnicima treba pooštfriti, a to će se postići 
povećanjem broj sudija.

RA OVAli HRKJAZl
To je čista i jasna stvar da potreba postoji za 2 

radna mjesta sudija za prekršaje.
Hakon ove diskusije gristupilo se glasnju po prijedlo- 

zima pre sjednika Skupštine opštine.
Rezbitat glasanja je da se usvoje svi predloženi zak- 

ljučki koje je formulisao predsjednik sa jednim uzdržanim glasom.
Prijedlog Seksan Slavka je odbijen.

AD, 12)
IRFORMACIJA 0 ČILJELICAMA U VEZI SA IZVRSEHIM LIŠENJEM 

SLOBODE ODBORNIKA VIJEĆA RADNIH ZAJEDNICA VRANJEŠ TODORA I IZRI- 
CANJEM KAZNE ZATMORA ODBORNICB-A OPSTINSKOG VIJEĆA BUZADŽIĆ RAJ- 
KA I CERIĆ OSMANA.

Potpredsjednik Skupštine opštine Ante Vukić u ime 
Kadrovske komisije Skupštine opštine sa sjednice održane 26. i 
2 7. oktobra 1968. godine posnodi slijedećui

INFOREdACIJU o odgovornosti odbornika Buzadžić Rajka, 
Cerić Osmana i Vranješ Todora, s prijedlogom da sc u Skupštini 
i njenim vijećima pokrene postupak za opoziv.

1. U slućaju odgovornosti Buzadžić Rajka, odbornika 
Kadrovska komisija je imala na ruspolaganju izvještaj Opštinskog 
sudije za prekršaje Banja Luka. broji UP-5721/68. od lo.lo.1968. 
godine podneaen Skupštini opštine.

U izvještaju ee navodi da je Opštinski sudija za pre- 
kršaje vodio prekršajni postupak protiv odbornika Buzadžić Rajka 
zbog prekršaja odredaba Zakona 0 javnom redu i uiru i izrekao mu 
kaznu zatvora u trajanju od 60• dana. - aime, Buzadžić je 22.9*
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1968, sod-ine aa Javnom mjeatu u zgradi ^ijnovne škole u Donjim 
Borkovićima vrijedjao i omalovažavao moralne i političke озјеба- 
Je graujana i iznosio lažne vijesti kojima зе rcmeti mir i spo- 
kojstvo gradjanaf netačne vijesti o Čehoslovačkom narodu o odno- 
sima i stavovima izmedju našeg državnog i partijskog rukovodstva 
prema Sovjetakom Savezu i članicama Varšavskog ugovora, izjašnja- 
vajući se pri tome d§ su članice Varšavskog ugovora pravilno i 
opravdano okupirale Cehoslovačku.

Iz zapisnika Mandatno-imunitetske komisije Opštins- 
kog vijeća od Io.Io.I963. godine vidlgivo je da je Komisija pri- 
mila na znanje da se Buzadzić кајко nalazi u zatvoru na izdrzava- 
nju kazne i da postoji vjerovaunoća da će protiv istog biti pokre- 
nu krivični postupak za krivična djeln iz clana 118. KZ - 
(zbog neprijateljske propagande).

2. U slučaju odgovornosti Cerić Osman. odbornika, 
Kadrovska komisija je imala na raspolaganju i cijenila je poli- 
tičku ođgovornost kroz sadržaj Izvještaja podnesenog Skupštini 
opštine od strane Opštinskog sudije za prekršaje Banja Luka, 
brojt UP-5722/68. od 26.lo. 1968. godine".

U izvještaju se navodi da je rješen^em Sudije za 
v prekršaje gornji broj od 26,10 .1968. godlne Cerić Osman, odbor- 

nik, proglašen krivii i kažnjem zbog prekršaja odredaba Zakona
0 javnom redu i miru sa 25 dana zatvora radi toga što je koncem 
avgusta 1968. godine u razgovoru sa gradjaninom Korica Djurom
iz Banja Luke izjavio da se slaže sa ulaskom Rusa i ostaiih tru- 
pa Varoavskog ugovora u Čehoslovaćku, da Rusi Čehoslovacima tre- 
baju da srede situaciju, te da bi i u Jugoslaviju trebao neko 
doci da sredi naše unutrašnje probleme, koje nismo kadri riješiti 
sami i sl,

5. U slučaju kažnjavanja odbornika Buzadžić Rajka i od- 
bornika Cerić Osman, Kadrovska komisija je jeđnogiasna u ocje- 
ni da se u oba siučaja, pored prekršaja javnog reda i mira, ra- 
di i o političkom aktu neprijateljske propagande, koja se svcdi 
na razbijanje političkog jeainstva našeg naroda na otpor prema 
odlukama predstavničkih tijela i njihovih izvršnih orgapa, zna- 
čajnih za zaštitu i za nezavisan razvitak socijalističkih - društ- 
venih odnosa u našoj zemlji, u krajnjoj liniji na otpor prema 
odlukara Izvršnog Komiteta Centralnog komiteta Saveza Komunista 
Jugcslavije o osudi akta agresije članica Varsavskog ugovora na 
Čehoslovačku Socijalističku Republiku.

Imajući ovo u vidu i dovodeći to u vezu sa druztvenim
1 političkom odgovornošću odbornika pred biračima, gradjanima i 
ovom Skupčtinom, Kadrovska komisija je jednoglasna u ocjeni svoga 
stava, predlaže Skupstini opštine da u skladu sa Zakonom o izboru 
opštinskih odbornika ras^ravi i pokrene postupak za opoziv Buza- 
djić Rajka, odbornika Opštinskog vijeća i Cerić Osman, odborni- 
ka Opštinskog vijeća ove Skupštine,

Nakon pročitane Informacije iredsjednik Živko Babić 
otvara diskusiju uz napomenu da konačnu Odluku o ovim slučaje- 
vima donose Vijeća Skupštine opstine na odvojenim sjednicama.

U diskusiji su učestvovali*
G8MAN CERIČI
Tačno je aa sam osudjen. Postoji r^ešonje sudije za 

prekrsaje koje je dcnezeno na osnovu tvrdnje jednog čovjeka Ko- 
rica Djure. Mislim da me Korica Djuro pogrešno shvatio I inter- 
pretirao. Korica Djuro je pokušao da mô ju djelatnost kao odbor- 
nika dekonstruiše pred sudijom za prc.kruaje, tvrdeći da nije u



rcdu тсде isticanje potrebe za milcrorejcnskom stacicom na Hi- 
setlma«

Nikada nisam imao rdjave namjere u vršenju odbor- 
ničke funkcije*

Ja sam iz seljaoke porodlce i sve ono što sam posti- 
^ao dugujem drudtvu zbojj čega sam i shvatio svoju duznost da 
budem aktivan.

Eada sam sjedio sa Korica Djurom u kafani MLovac” 
na njegovu primjedbu MVidi li ti šta Rusi uradiše”, rekao sam 
samo MTo im nije trebaloM* Još jedanput tvrdim da sam роц.еспо 
shvaćen.

Rikad se nisam bavio drustveno-politiokim radom zbog 
ostvarivanja materijalne koristi.

Zao mi je samo što prilikom našeg razgovora nije 
bilo svjedoka.

BOŽIDAR JOVETIĆI
Trebalo bi nešto reći i o liku Korica Djure.
ŽIVKO BABIĆl
Pošto Dred sobom imamo materijal jednog nadležnog 

organat mi ne možemo ovdje voditi istrazni postupak.
SADIK TULEKi
Zašto bi mi i postavljali pitonja ovdje ako to nije u 

domenu Skupštine,
MILORAD POPOVIĆl
Da li je pravomcćno rješenje Sudige za prekrsaje?
Cerić pobija ovo mišljenje. zbog cega bi morali salu- 

šati i Djuru Koricu* Politički ne bi mc^li ocjeniti ovo i 
izvrsiti opoziv jer imamo pred sobom rjesenje koje nije pravo- 
moćno i pobijanje odbornika Cerić Osman.

Predlažem da ne donosimo odluku o opozivu dok rješe- 
nje ne bude pravomoćno.

ZLATKO MIDŽIĆI
Treba da vjerujemo i Korica Djuri i Cerić Osmanu, Da 

li moramo opoziv vršiti po hitnom postupku. Predlaže da i Ko- 
rica Djuro kaže nešto o ovome.

DJURO KORICAl
Ja bi volio da je zaista tačno ono što Cerić kaže, 

da sam ga pogrešnc shvatio, ali ja nisam nikada kažnjavan ni 
'partijski opominjan. Hajteze mi je pala što je Cerić izjavio da 
bi i kod nas neko trebao doći i uvesti red. Rekao je da su 
neki stavili novcc u banke a sada se šetaju po Jugoslaviji.

ŽIVKO BABIĆl
Predlažem da Odluku o ovome donese nadležno vijeće.
RANKO SEI.'IĆl
Ovo je zalsta teško, misljU da Korica Djuro nema raz- 

loga da tereti Cerića i vjerujem da govori istinu.
Isključujući ovaj slučaj smatram da ns bi trebao ni 

jedan od nas da sjedi ovdje ako već ne provodi politiku našeg 
rukovodstva. Ja ne vidim potrebu da Cerić Osman još sjedi ovgje.

CERIĆ OSMANi
Zar sam ja sa svojih 4o godina trebao da nadjem Korica 

Djuru i da mu iznesim svoje politicke stavove.
Korica Djuro je rekao da se mi ne informišemo masovno 

o pravom stanju stvari i naveo primjer studentskih demonstraci- 
ja.
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VOJO MITROVl
Ističe da Korica Djuru poznaje godinama i da vjeruje 

u ovo sto <je rekao.
Razgovarali smo sa Koricom o uitavom slučaju. On nije 

imao niKakviii posebnUa motiva* Prvo Je rekao predsjedniku Sku- 
pštine da ima Jedan slučaj ali nije imenovao,' a drugi put nam 
Je ispričao o čemu se radi.

ŽIVKO BABIĆI
Poznajem druga Korica DJuru i puno povjerenja imam 

u ono što Je rekao.
Iznosim jeđan detalji Koyica Je ovo ispričao slučajno 

jednom od dru^ova iz £UP-a. Ta izjava nije bila nikakvo sa ci- 
IJem da se protiv Cerič Osmana pokrene postupak. Mislim da Ko- 
rica Djuro ne bi bio pozvan na odgovornost zbog ovog što Je 
rekao o studentskim demonstracijama.

Bez obzira na Odluku drugostepenog organa mi moramo 
pokloniti povjerenje jednom od ova dva odbornika.

Predlazem da o ovom odluku donese Opštinsi^o vijeće 
kao nadležan organ.

ZatJLm potpredsjednik Ante Vukić čita drugi dio infor- 
macije koja se odnosi na odbornika Vranješ Todora i ističe sLe- 
dećei

" U slučaju Vranješ Todorat odbornika Vije radnih 
zajednica, Kadrovska komisija je imala na uvidu zapisnik Man- 
datno-imunitetslce komisije Vijeća radnih zajednica sa sjednice 
od Io.Io.I968. godine, po kojem je odbbreno Sekretarijatu za 
unutrašnje poslove opstine Banja Luka da se Vranješ Todor liši 
slobode ra i postojanja osnovane sumnje da je prema dosadašnjim 
dokazima prisvojio oko 9 *7oo novih dinara, sto se dovodi u vezu 
sa članom 524. stav 1. i 2. KZ ( protivzakonito prisvajanje).

Načelnik Sekretarijata za unutrašnje poslove 
upoznao je Kadrovsku komisiju na sjednici od 26.Io.I968. 
godine da je dana lo.Io.1968. godine oko 14,oo šati Vranješ 
Todor pozvan na razgovor u Sekretarijat za unutrašnje poslo- 
ve i oko 15»3o sati istog dana zadržan u Sekretarijatu za unu- 
trašnje poslove do sutradan u kom je medjuvremenu podnešena 
protiv Vrnješa Todora krivična prijava radi krivičnog djela 
iz člana 524. stav 4. KZ - (protivzakonito prisvajanje), a po- 
tom predveden pred istažnog sudiju Ckružnog suda.

U podacima koje je Sekretarijat za unutrašnje poslovd 
naše opštine stavio na uvid Kadrcvskoj komisiji u gezi sa rad- 
njima Vranješ Todora, stoji da je Vranješ Todor učinio sleddćet

1. U februaru ove godlne poznanik Vranješ Todora Ćet- 
ković Živko došao je kod njega u kancelariju i zamolio ga da mu 
pomogne oko dobivanja gradjevinske dozvole za izgradnju kuće 
u ulici Braće Podgornika br. 51» u Banjoj Luci. hakon nekoliko 
dana po ovome razgovpru Vronješ je zajedno sa Joldžić Brankom 
stupio u kontakt sa Četković Živkom, tražeći od ovog pozajmicu 
od 4oo hiljada st. dinara, koji iznos je potreban Joldziću za 
dovroenje kuće.

Pošto Živko nije imao novaca, obećao je razgovarati 
sa svojim bratom Vladom da on da nov ,c u zajam. Stvarno, ne- 
koliko dana kasnije, tj. 28.2. o.g. Živko i Joldžić su otiš- 
li u Mrkonjić Grad gdje je Vlado dao novac Joldžiću.



Obradović Ratito, koji je u rodbinskim odnosina sa 
Ćetkovićima, navodi, da je Vranješ više puta dolazio kod kuće 
Živka i da je on bio prisutan dva do tri puta kada je vodjen . 
razgovor o izgradnji kuće« Dalje navodi, da je sa živkom raz- 
govarao o izgraanji kuće, ра čak bio zajedno kada je podnosio 
molbu, i da mu je Zivko tom prilikom govorio, da će sijurno 
dobiti dozvolu obzirom da eu članovi komisije Vranješ i Jol- 
dzić, Utvrdjenoje, da je 28,2*1968, godine novac stvarno dat 
i da je Živko podnio molbu nadležnom organu SO Banja Luka 1 2 »
2«1968« godine za izdavanje gradjevinske dozvole* Ova molba 
je odbijena, pa je Živko u aprilu podnio novu, koja je ponov- 
no odbijena, ali je na ovu odluku uložena žalba.

U vrijeme privodjenja Vranješa, novac Cetkoviću 
nije bio povracen* Prilikom razgovora sa Vranješom, ovaj pot- 
vrdjuje da je posredovao u pozajmici novca, ali, tvrdi, da to 
nema„veze sa razgovorina oko traženja dozvoLe od strane Cetko- 
vić Živka)

2. provierava$ući navode pod tač. L. organi SUP-a 
su kroz inforraativne rezgovore došLi do sLijedoćih podatakat

a/ prije četiri godine Vranješ Todor je od PLeti- 
kose Ante, VKV radnika, u "ELektro-Banjaiuci" pozajmio 5oo hi- 
ljada st. dinara na neodredjeno vrijeme. PLetikosa je imao sa- 
obraćajni udes, radi čega je osudjen i u januaru 1966* godine 
je stupio na izdržavanje kazne* Prije odiaska na izdržavanje 
kazne Vranješ je Pletikosi vratio jedan iznos i, kako on kaže, 
2oo.ooo st* dinara, a ostatak još duguje. Kasnije Vranješ iz- 
javijuje da duguje samo 7o.ooo st. dinara, što napokon i Pie- 
tikosa priznaje kao dug.

U razgovoru sa Pietikosom ovaj je u početku negi- 
ravo biio kakvu pozajmicu, osim 2oo.ooo, koji iznos je vraćen. 
Medjutim, nakon kraćeg vremena Pietikosa ipak potvrdjuje da mu 
Vranješ duguje jednu sumu, aii da je on neće tražiti, a zatim 
prilikom ponovijenih razgovora kaže, da je dugovanje Vranješa 
prema njemu od 7o.oco st. dinara.

Interesantno je da i Vranješ sada tvrdi da dugu- 
je Pietikosi samo 7o.ooo st. dinarai

b) u prvoj polovini 1967. godine od knjigovodje 
"Elektro-Banjaluka” Miianović Milana Vranješ pozajmljuje 14o.ooo 
et. dinara, koji iznos Vranjes vraća 13*lo. o.g. tj. nakon što 
je sa Milanovićem obavljen razgovor o ovoj pozajmicij

с/ od radnika Preduzeća "Elektro-Banjaluka" Vasi- 
ljević Pere, Vranješ pozajmijuje loo.ooo st. dinara, što i sam 
priznaje, dok Vasiijević negira ovu pozajmicu. Nakon što su 
obojica bili skupa, Vasiljević je potvrdio da mu Vranješ dugu- 
jo ovaj iznos, jer mu ovaj kaže i podsjeća ga kada je to bilo;

d/ prilikom putovanja u Austriju sa Vranjesem je 
bio radnik Preduzeća "Elektro-Banjaluka" Gedika Karlo, od ko- 
jeg Vranješ posudjuje 12o.ooo st. dinara. Ovaj novac vraća Ge- 
diku nakon dužeg vremena, odnosno pozajmljuje od Vasiijevića da 
bi vratio Gediku. Po izjavi Vranješa, Gedika se njemu obratio 
i zamolio ga da mu pomogne da pod povoljnijim uslovima ode 
u penziju, kako bi zastupao neku firmu u SAD, a da će mu on 
za ovu uslugu oprostiti dug od i2o.ooo st. dinara. Vranješ mu 
je obećao pomoći, kako on kaže, ali ne za takvu uslugu već kao 
povjeku, i zato je posudio novac od drugoga da bi njemu vratio, 
kako ga ovaj ne bi uc,jenjivaoj
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е/ Vranješ od Hasačlća Hasana, ranije zaposlenog u 
"Elektro-Banjaluka'1 a aada penzionisanog, pozajmljuje 700.000 
st. dinara prije dvije do tri godine, koji novac, prema rije- 
čima Hasačica u iznosu od 53o.ooo st. dinara nije vraćen.

Hasačić izjavljuje da neće tražiti povrat novca, jer 
da mu je Vranješ viljao, dok Vranješ trvrdi da je pozajmio svc- 
ga I50.000 st. dinara što je i povratio. U ponovljenom razgovo- 
ru Hasačić izgavljuje da mu Vranješ duguje 5o.ooo, dok ovaj iz- 
javljuje da ne duguje ništa.

Izmedju ove dvojice obavljen je razgovor 16.lo.1968. 
godine u kancelcriji Vranješa, gdje su se dogovorili oko ovog 
novca*

f/ raniji radnik MElektro-BanjaLuke” Ovčina Itrahim, 
koji je kao višak radne snage dobio otkaz, cdlazi na rad u Au- 
striju.

Frilikom dclaska iz Auctrije, kako on kaže, molio je 
Todora da mu obezbijeai zaposlenje u preduzeću, jer bi se zelio 
vratiti. Ovčina napušta posao u Austriji i stvarno se zapošlja- 
va u "Elektro-BanjaLuci" - radna jedinica: distribucija.

PosLije zaposlenja Ovčina se obratio Vranješu, smatra- 
jući da mu je on pomogao da se zaposLi, за pit^njem, kako da mu 
se zatvalim? Ovčina je stranim sredstvima plaćanja u "Tehnounio- 
nu" u LjubLjani uplatio masinu za pranje veša "Kandi-75” ha ime 
Vrahješa, a Vranješ mu je, prema dogovoru, kasnije ovo platio, 
tj. u aprilu ove godine*

g/ u "Elektro-BanjaLuci" zaposlio se Savanović Savo 
kao portir L.L.1968. godine, koji je prije ovog zaposlenja ra- 
dio na kući Vranješa Todora, a za ovaj posao nije bio plaćen. 
Kako kaže Savanović, iz zahvalnosti prema Vranjesu zbog zapos- 
lenja, nije tražio naknadu za svoj rad.

Medjutim, pred Kadrovskom komisijom dana 27«lo.1968. 
godine, odbornik Vrecaješ Todor, šire je objasnio navode službe 
Sekretarijata unutrašnjih poslova oko pozajmijivanja novca i 
negirao da je u bilo kom vidu koristio svoj poLožaj.

Na osnovu materijaLa organa Sekretarijata unutrašnjim 
poslova i razgovora koji je obavljen sa Vranješ Todorom, Kadro- 
vska komisija je došla do sledećeg

Z A K L J U Č K A
Da na osnovu svestrane diskusije i materijala koji 

su joj prezentirani nije mogla ocjeniti da postoje dovoljni 
razlozi zbog kojih bi na deuaašnjoj sjednici Skupštine opštine 
trebalo pokrenuti postupak za opcziv odbornika Vranješ Todora 
i smatra da bi konačan stav po pitanju opoziva Vranješ Todora 
trebalo zauzeti nakon sprovodjenja postupka koji se vodi kod 
nadležnih organa.

Kadrovska komisija snatra da je pravilno postupila 
predlažući ovaj zaključak."

Nakon pročitane Informacije Ante Vukić daje napome- 
nu da je Kadrovska komisija prisutna sjednici, obzirom na de- 
Likatnoet ovcg sLučaja. Smatra da je u sLužaju Vranješ Todora 
postupak u toku i da ga treba dokazati. Ima još eLemenata koje 
bi trebaLo rasvjetliti Kadrovska komiaija iLi drugi organ kojeg 
odredi Skupština opštine. Takodje bi partijska organizacija 
trebaLa rasvjetLiti ovaj sLučaj.Vranješ Todora je opcvrgao na- 
vode pa je Kadrovska komisija zakLjučiLa da nema potrebe za 
žurbom nego da se иа iduću sjednicu pripremi prijedlog na os- 
novu utvr^jenih činjenica. Kadrovska komisija je jeaAnstvena 
u ovom stavu, a radiia je
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TODOR VRANJEdt
**Drugovi odbornici. Ke bi želio voditi poleniku

0 ovoj informaciji u kojoj ima mnogo netačnosti. To ne potiče 
od Kadrovske komisije aii tvrdim da su netačni. Kisam nevin, 
t.j. bez grešaka, svako ko radl može i da pogriješi, mislio 
sam da će Kadrovska komisija postaviti pitanje odgovornosti 
drugova u mom slučaju. Molim da se formira odbornička komifti- 
ja koja će utvrditi pravo stanje. Ee bježim od odgovornosti 
ali neka odgovaraju i drugi za svoje postupke”.

VASO VTŠEKRUNAl
Postavlja pitanje koji su to drugi koji trebaju odgo-

varati?
TODOR VRANJEŠt
”Oni koii su prema meni postupili onako kako Zakon 

ne dozvoljava”. (protuzakonito).
IVICA FAILi
Treba ispitati i dokazati krivnju bez obzira čija 

bila. Za sada treba da vodi postupak Kadrovska komisija.
Električno preduzeće, Partijska or^anizacija i drugi 

nadlezni organi, te da daju mičljenja i organi za prijem ra- 
dnika u ELektrično preduzece.

MIRKO KAŠLJEVIĆ t
Imamo kvalifikovane organe za utvrdjivanje činjinica

1 ne bi zato bilo potrebna nikakva odbornička komisija.
SLAVKO SPKSANl
Slažem se sa Kašljevićem i postavlja pitanje, na kak- 

ve je postupke mislio Vranješ Todor?
TODOR VRAl. JEŠt
Bio sam jasan i mislim da ne treba voditi polemiku.
ŽIVKO BABIĆt
Treba reći u čemu je pogrešan postupak grema tobi.

Nije cjelishodno da Skupština opstine primi optuzbu na bazi 
nejasne izjave.

TODOR VltAKJEŠt
Io.Io.I96c. godine došao je sLužbenik SUP-a kod mene u 

kancelariju i saopštio mi da treba obaviti jedan razgovor, ali 
ne ovdje nego u Sekretarijatu za unutrašnje poslove. Kolima SUP-a 
koja su bila pred zgfadom odvezli smo se u SUP.

Razgovor je počeo oko izgradnje kuće u Skenderu i sta- 
na u Banjoj Luci. Zatim je re£erent Bozić upitao od koga sam 
sve pozajmijivao novce. udgovorio sam na ta pitanja. Poslije 
toga pokazano mi je pismo Mandatno-imunitetske komisije i saop- 
šteno da sam pritvoren po članu 324 KZ. Prenočio sam tamo 1 su- 
tradan oko 13 časova odveden istražnom sudiji.

Pucten sam sledećeg dana u 7 časova.
Zatim sam pozvan opet u SUP i ispitivan po ostalim pi- 

tanjina, Ostajem pri prijedlogu da odbornička komisija uttanovi 
činjenice, Ke bjezJLm od odgovcrnosti.

ŽIVKO BABIĆt
Važno je bilo znati u čemu se sastoje tvoji prigovori, 

da li su te organi SUP-a možda maltretirali?
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TODOR VRAK Eb»
Ukraden захп, odveden iz radne craanizacije, a da 

nikom nije rečeno gdje sam ni porodici ni u preduzeću i pored 
toga što sam taj dan zamjenjivao direktora preduzeća, koji je 
bio otsutan«

Uhapšen oam protuzakonito bez rjeaenja i naloga«
ŽIVKO BABIĆ t
Ima neko ko može odgovarati na ta pitanja«
VASO VToEKHUSAl
Nakon 12 sati rada i ovog svega čto ljudi iznose nisam 

više spsoban da raspravljam« Ko su članovi Mandatno imunitetske 
komisije?

BOŽIDAR JOVETIćt
Ja sam zamjenik predsjednika Mandatno—imunitetske

komisije.
Io.Io,1966. godine pozvani smo i rečeno nam je da j© 

Vranjes Todcr primao mito po članu 524. Krivičnog zakonaf a 
možda je rečeno i samo da postoji osnovana sumnda u to, ne sje- 
čam se više šta je tačno. Bili su još Osmančevic i Kecman.
Rečeno je da je Vranješ Todor prisvoji iznos od 9*7oo,oo dina- 
Ira.

MILORAD POPOVIĆI
Kadrovska komisija je dala pri^edlog da se odgodi do- 

nošenje konačne odluke do utvrdjivanja cinjenica.
RLFIK DJUBOi
Podržavamo prijedlog Kadrovske komisijef a ako će se 

otvoriti rasprava uzimam riječ.
ŽIVKO BABIĆI
Na sjednici Mandatno imunitetske komisije bio je pri- 

sutan seiiretar Skupštine opštine radi obezbjedjenja procedure. 
Dobro bi bilo da nas prisutni iz pravosudja obavjeste da li je 
bilo grešaka u proceduri.

MILORAD POPOVIĆl
Možda bi to trebalo reči na sjednici Vijeća radnih za- 

jednica, a ne ovdje.
TOMISLAV cAVORi
Po članu 18о. i 176. KZ Sekretarijat za unutrašnje 

poslove je ovlašćen da liai slobode licef ali ga cdmah mora 
predati istražnom oudiji a najkasnije u rcku od 24 časa.

ŽIVKO BABIĆi
Može li se lice lištiti slobode bez donošenja rješenja?
TOMISLAV JAVORl
U toj fazi nema rješenja. Rješenje donosi tek istraž- 

ni sudija.
TODOR VRANJESI

Ja nisam ratni zlcžinac, krlmlnalac ili džeparca.
Neka odbornička komisija ispita sve što hoće u predu- 

zeću i boli gdje. Ja sam član Saveza komunista već 25 godina.
Moja porodica je šokirana naČinom na koji sam pritvo- 

ren. „
ZIVKO BABIĆi
Kako sad da postupimo?
ANUŠIĆ JOSOi
Mislim da je Vranješ dovoijno pametan da brani svoju



svoju* ličnost, nema smisla njegov prijedlog za fcrmiranije 
odborničke konisije.

AVDO MUKURDAliEVIć t
Kadrovska komisija je predložila Skupštini kakav stav 

treba da zauzme*
Nakon ove diskusije Vijeća Skupatine opštine odvoji- 

la su se da na odvojenim sjednicama donesu odluke po ovim 
slučajevima.

AD. I) ( JASTAVAK)

Pošto je po prvoj tački ćkievnog reda pretree prekinut, 
nastavlja se sada raspravljanje o Prijedlogu Odluke o progla- 
šenju erozivnih podrucja.

ŽIVKO BABIĆt
Važno je da se ova Odluka usvoji, jer će to biti 

baza za dobijanje sredstava od Republike. Kasnije možemo dopu- 
niti Odluku unošenjem područja sa drugim bujicama, a ovo je 
sad bitno jer se projekti već rade, iako je trebalo čekati Od- 
luku,

MILORAD POPOVIĆt
Uvažavamo mišljenje predsjednika, ali jedino Skupština 

opštine ima pravo da odluči o tome koja su područja erozivana. 
Ne možemo ispustiti potoke za koje znamo da čine erozije. Tre- 
ba Odlukom obuhvatiti.t Tešanovića potok, Bočački potok, rije- 
ke Suturliju i Suboticu kao i Dongi Pervan i Mejdan.

U članu 5* Odrcdio bi duzi rok za izrauu elaborata 
za uredjenje područja iz tačke 15-19*

TASIM MESlNOVIĆt
Ima i drugih rijeka i pctoka koje bi trebalo uzeti ako 

se već ide na dopune. Dovoljno bi bilo registrirati 1-5 objek- 
ta, a ostala kasnije. Predlažem da se prihvati predložena Odlu- 
ka bez dopune ili da se dopuni za čitavu opštinu«

ŽIVKO BABIĆl
Bojim se da bi dopune usporile rad, a mogu se i kasni- 

je unijeti.
ANUŠIĆ JOSOi
Kasnije se može izvršiti dopuna sa cijelim područjem, 

može se uzeti u obzir i Dragočaj.
MILORAD POPOVIĆl
Mi smo Skupština za cijelu opštinu, a ne samo za grad 

Banja Luku. Predložio sam ona područja koja znam da su takva.
TASI MEŠINOVIĆl
Predlažem da usvojimo dopunu za čitavu opštinu.
Ш Т  PILIPOVIĆ t
Usvojimo ovu Odluku a dopune samo na prijedlog struč- 

nih službi.
MILORAD POPOVIĆI
Neka se odredi rok za dopunu.
BARTEL INŽ. VLADIMIRi
Obrazlažem zašto je izdvojeno baš ovo područje i 

upućuje na to da su odbornici imali podatke o šteti koja je 
bila na tom području. Na osnovu tih podataka i mišljenja inž.
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Lazareva* izradjen je ovaj Pri^jedlog Odluke.
ŽIVKO BABIĆl
Republički putni fcnd će sanirati sve bujice na magi-

stralama.
Ra kraju Je dcnešen sledećit
ZAKLJUČAKt .
Usvaja se Prijedlog Odluke o proglasenju erozivnih 

područja uz napomenu da se do kraja 190S* gcdine dopuni sa 
područjem ko^e nije obuhvaćeno u ovoj odluci.

Sjednica je zavrsena u 18 Časova i 4$ minuua.
ZAPISNIČAR, PREDSJBDAVAJUĆI,

Plićanić Sadija živko Babić



zajeciničke ajednice Skup&tine opatine danjaluka od 28*1о«19вБ« o«

1. Prijedloo Odluke o prot,laaenju erozivnih područja« 
Izvjestilacs Bortel In^. Vlado,

2« Prijedlog Odluke o izajeni Odluke koja zaojenjuje ur- 
baniotički plan graua Bonjaluka«

Izvjeotilacs Bartel Inti* Vlado,
5« Prijedlo^ Gdluke o izajeni Odluke o iztradnji objcka- 

ta цгаајапа i tjradjanskih - pravnih lica«
Izvjestilac: Bartel In̂ .« VLado,

4« PrijeuLot Odluke o dopuni Odluke o opatinskin adnini- 
strativnim taksama«

IzvjestiLac: Eškić Iomet,
5. OdLuka o dopuni OdLuke o odredjivanju područja osnov- 

nih ukoLa«^
IzvjestiLac: Ličina RadmiLa,

6« Izvjeutaj o or&anizaciji i radu oreana uprave opsti- 
lanjalufca u L907« i 19вб. godini«

IzvjeutiLac: Stupar xiajko i Afuan Teofik,

DliEVHI EtD

ne

7« Izvještaj o radu Sekretarijata za unutrašnje poslove 
u 1967. i 1966. iiOdini.

IzvjestiLacs Pjanić Mahmut,
8. Izvještaj o radu Opštinskoc javnog tuiilastva u 1967* 

i L9&8. (johini.
IzvjestiLac: Gnjatić Vitomir,

ni« 9. Izvjeutaj o radu Opstinakot suda u 1967. i 1968. godi- 
IzvjestiLac: KobauLić LaiL,

Lo. Izvje-taj o radu Opštinskih sudija za prekršaje u 
1967. i 1968. eodini.

Izvjestilac: Stanarević Drago,
11. Izvještaj o radu oštinskog javnog pravobranilaštva u 

1967. i 1968. eodini*
IzvjestlLac Višić uulih,

12. Infciiuacija o Činjenicaiua u vezi ва izvršenim lise- 
njeu elobode odbornita Vijeća raunia zajednica Vranjea Todora i 
izricanjeiu kazne zatvora oafeornicina Opstinskog vijeća Buzadžić 
Hajka i Cerić Ошиапа.

Izvje3tiLac: Vukić Antc.


